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Z A P I S N I K 

Sa trece (3) redovne sednice Skupstine opstine Dragas, odrzane dana 06.03.2019, sa pocetkom u 

10:00h, uz sledeci: 

D n e v n i   r e d 

1. Razmatranje i usvajanje zapisnika sa predhodne sednice Skupstine opstine Dragas 

2. Razmatranje i usvajanje godisnjeg finansijskog izvestaja za 2018 godinu 

3. Razmatranje i usvajanje Plana Dealovanja za transparentnost u opstini Dragas za 

period 2019-2023, 

4. Razmatranje i usvajanje P/Odluke o prenosu nepotrosenih sopstvenih sredstava iz 2017 

i 2018 godine u 2019 godini, 

5. Razmatranje i usvajanje P/Odluke o razmeni nepokretnosti opstinske imovine u 

vlasnistvu vlasnika za izgradnju skole u selo Bucje 

6. Razmatranje i usvajanje P/Odluke o davanju na koriscenje nepokretne imovine opstine 

u KZ Restelica 

7. Eventualno 

 

g.Betim Merdiu – Poštovani delegati, predstavnici OSCE-a, KDI-a, predstavnici medija i ostali 

prisutni. Nadam se da ste svi dobili pozive. Da li neko ima primedbe ili dopune dnevnog reda? 

Ko je ZA. Usvaja se jednoglasno. 

g.Zinaida Elmazi – Pozdrav svima, na KPF sam predlozila da se na dnevnom redu naredne 

skupstine se stavi pitanje ogromnih deponija od Dragasa prema Gorskom delu, trazim da se ova 

tacka uvrsti na dnevnom redu. 

Prva tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – Prelazimo na prvu tacku dnevnog reda, u pitanju je zapisnik sa predhodne 

sednice skupstine. Prelazimo na usvajanje zapisnika, ima li primedaba, posto nema, ko je ZA 

usvajanje zapisnika. Usvaja se jednoglasno.  

 

Druga tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tacke imamo: Razmatranje i usvajanje godisnjeg finansijskog 

izvestaja za 2018 godinu. U vezi cega ce nas u kratkim crtama obavestiti predsednik opstine. 
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g.Shaban Shabani - Na osnovu člana 46.2 Zakona 03 / L-048 o upravljanju javnim finansijama i 

odgovornosti (Službeni glasnik Republike Kosovo br.27 / 2008 od 03.06.2008), član 58 tačka J 

Zakona 03-L / 40 o Lokalnoj samoupravi (Službeni glasnik Republike Kosovo br.20 / 2008 od 

04.06.2008) i član 53 o statusu opštine Dragaš predstavljam sažetak godišnjeg finansijskog 

izveštaja za izvršenje budžeta opštine Dragaš za period januar-decembar 2018. godine 

Finansijski izvještaji prikazuju informacije o budžetu, novčanom toku, prihodima, nadnicama i 

nadoplatama, izdacima za robu i usluge, komunalnim uslugama, subvencijama i transferima i 

troškovima kapitalnih investicija. Ovaj finansijski izveštaj prikazuje prihode i rashode za 2018. 

godinu i upoređuje prethodne dve godine. Informacije koje su predstavljene u ovom 

finansijskom izveštaju u vezi sa identifikacijom sredstava i njihovim troškovima su potpune i 

tačne. Poštovani delegati Skupština, budžet za 2018. godinu je odobren od strane Skupštine 

opštine u iznosu od 8,069,990.00 € nakon prenosa nepotrošenih sopstvenih prihoda 2017. godine 

u iznosu od 637,935.10 € i prihoda iz prethodne godine Donatorskog fonda u iznosu od 

13,028.65 € , opštinski budžet iznosi 8.720.953,75 evra Na kraju fiskalne godine 2018. godine, 

nakon ispunjenja obaveza za plate i dodatke, Ministarstvo finansija je u skladu sa odredbama 

Zakona o upravljanju javnim finansijama smanjilo opcstii fond iz budžetske kategorije plata i 

naknada na 59.160,92 eura nakon ove akcije Ministarstva, opštinski budžet je prošao kroz 

promene, smanjujući za smanjeni iznos i uzimajući novi oblik ukupnog iznosa konačnog budžeta 

u iznosu od 8,665,321.72 evra. Prema budžetskim sredstvima opštine Dragaš, Opšti fond ima 

udio od 85,99%, sopstveni prihod 21 i fond 22: 12,68%, zaduživanje: 1,18% i donatorski fond 

0,15%. Budžetom Opšteg fonda u iznosu od 7,450,967.51 € raspoređeno je u cijelosti i utrošeno 

je u iznosu od 7,215,849.54 € ili 96,85% što je veoma dobar stepen realizacije. Nepotrošeni iznos 

ovog fonda je iz kategorija roba i usluga, komunalnih usluga i kapitalnih investicija. Iz vladinog 

granta - budžetska kategorija roba i usluga potrošena je u iznosu od 722.639,98 evra ili 98,86%, 

kategorija kapitalnih investicija je potrošeno 1,900,649.95 evra ili 90,46%, kategorija 

komunalnih usluga 105,151.10 evra ili 80,89% i kategorija subvencija je potrošeno 19,270 evra 

ili 99,79% Budžetirana vozila iz sopstvenih prihoda i preneseni prihodi iz prethodne godine 

ostvareni su na nivou od 305.621,1 ili 37,08, a kreditno finansiranje je realizovano u iznosu od 

69.961,06 eura ili 59,30%. Poštovani delegati Skupština, budžet Opštine Dragaš realizovan je po 

stopi od 87,61%. Plate i dodaci: U ime plata i dodataka, u 2018. godini utrošeni su rashodi u 

iznosu od 4.469.698,51 €, sva ova sredstva su potrošena od strane Opšteg fonda. Plate isplaćene 

u 2018. godini veće su za 5,11% u odnosu na isti period prethodne godine. Ovo povećanje se 

odnosi na plaćanje radnog iskustva i isplatu naknada, kao i na isplatu jubilarne naknade za 

penziju nastavnika i državnih službenika. Rashodi za robu i usluge: ostvareni u ukupnom iznosu 

od 814.867,36 eura. Ovaj iznos je 88,23% od budžetskog iznosa za ovu kategoriju budžeta. 

Budžetski iznos za robu i usluge iz svih izvora finansiranja je 923.570,23 eura. Neiskorišteni 

iznos ove kategorije je iz vlastitih prihoda koje možemo potrošiti tokom 2019. Izdaci za robu i 

usluge u odnosu na rashode za isti izvještajni period prethodne godine veći su za 14,49%. 

Rashodi za komunalne usluge (troškovi struje, vode, otpada i fiksne telefonije) planirani su za 

130.000 eura, dok je utrošeno 105.151,10 eura. U poređenju sa prethodnom godinom niže su za 
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2,42% Subvencije i transferi - U početku je planirano 24.663, a odlukom skupštine i nakon 

transfera sopstvenih prihoda neiskorišćenih iz prethodnih godina povećano na 44.191,00 eura. 

Od izdvojenog iznosa, potrošeno je 44.020,00 eura ili 99,61%. Ova kategorija potrošena je za 

0,24% više nego prošle godine. Budžetski investicioni troškovi u iznosu od 3.096.852,41 € su 

realizovani u iznosu od 2,157,694.68 € ili 70% od planiranog iznosa. U odnosu na prethodnu 

godinu, kapitalni izdaci su veći za oko 12%. Ukupan fond je potrošen 90,46%. Najveći iznos 

neiskorišćenih sredstava iz ove kategorije pripada vlastitim prihodima koji će se ove godine 

prebaciti u opštinski budžet, a iznos neiskorišćenih sredstava iz sopstvenih prihoda iznosi 

741.232,83 eura. Prihodi iz sopstvenih izvora prikupljaju se u dva oblika, tj. Sopstveni prihodi 

koje opština direktno prikuplja, kao opštinske aktivnosti i prihodi prikupljeni od centralnog nivoa 

koji se prenose na opštinu kao sastavni deo prihoda. Ovi prihodi su kazne za saobraćajne kazne, 

obavezne procedure i sudske takse i prihode od Agencije za šumarstvo, dok su ostali prihodi 

prihodi prikupljeni od raznih poreza i taksi, kao i porez na imovinu. koji porez predstavlja glavnu 

osnovu sopstvenih prihoda. Poštovani kolege, sopstveni prihodi iz izveštajnog perioda iznose 

408.918,83 evra i predstavljaju 88,77% budžetskog plana na sopstvene prihode. Prema tome, 

vidi se da u ovom periodu budžetski plan prihoda nije ispunjen za 11,23% ili izražen u mnogim 

apsurdnim iznosima manje za 51.738.17 eura. Sopstveni prihodi opštine, u poređenju sa istim 

izveštajnim periodom prethodne godine, manji su za 0,97%. Opština je povukla potraživanja u 

ukupnom iznosu od 1.832.279,27 evra od ovog iznosa na osnovu poreza na imovinu, koja iznose 

973.523,19 evra, od opštinskih poreza za preduzeća 597,178.08 evra i na osnovu korišćenja 

opštinske imovine - zakup 261.578 evra . Potencijalne obaveze iznose oko 197.000,00 eura. 

Hvala na pažnji.  

g.Samidin Xheladini - Poštovani prisutni. Pozdrav svima, izveštaj o realizaciji budžeta za 

vremenski interval januar-decembar 2018, odmah na drugoj stranici ovog izveštaja decidivno 

stoji da su svi podaci predstavljeni u ovom izveštaju tačni i potpuni. Na stranici broj 4 tokom 

2018 godine imamo nekoliko izmene u vezi plate i dodatke, za 60.000 na stranici 10 na ime 

kategorije plate i dodataka isplaćeno je oko 4 milion, na stranici 10 se kaže da su plate i dodaci i 

u ovom izveštajnom periodu vece za 5%, po mom mišljenju trebali ste da u okviru ove budžetske 

kategorije da te tačne podatke a ne izmenjene na raznim pozicijama. Imamo povećanje fonda iz 

kategorije Fonda donatora 109.57, robe i usluge su povećane za 81.000 i i prenos ne potrošenih 

sredstava što ukupno čini su mu celokupnog završnog budžeta opštine ili oko 7 % vise nego 

ranije godine. Iz Granta vlade se kaže da su izvori finansiranja opštinskog budžeta za 2019. 

godine: državni grant sa učešćem: 7.450.967,51 evra ili 85,99%, sopstveni prihodi planirani za 

2018: 460.657,00 evra ili 5,32%, finansiranje od pozajmlivanja: 102,733.46 evro ili 1,18%, 

sopstveni prihodi nepotrošeni iz prethodnih godina: 637,935.10 ili 7,36% i donatorska 

finansijska sredstva iz prethodnih godina: 13,028.65 ili 0,15%. Finansiranje iz pozajmljivanja je 

iznos koji Ministarstvo zdravlja prima od međunarodnih finansijskih institucija i deli opštinama 

kako bi se zadovoljile potrebe GCFM-a, što znači da Opština Dragaš neće platiti za povratak 

pozajmice iz Opštinskog budžeta. Što se tiče kategorije robe i usluga mogu da kažem da me 

zabrinjava činjenica da su izvršene velike troškovi a pogotovo što se tiče dnevnica službenika i 

njihovu akomodaciju u zemlji i van zemlje. Na osnovu ovih troškova ukupno vidimo da imamo 
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oko 32 hiljade Evra, tako da kod 13133 na ime troškova to jest ostalih troškova službenog 

putovanja u zemlji imamo oko 8126 zašto ovi troškovi u ranim godinama nisu bili prikazani, kod 

13460 ugovorne usluge naime ovih troškova imamo razliku iz aktualne godine kao i povećanje 

troškova uporedu s ranijim godinama na ime iste usluge. Kod 13470 Tehničke usluge za 2018 -

15,202.49 2017-3,471.00, 2016-362.94 eura ispada 500 % vise, 13501 Nameštaj manje od 1000 

€ 2018-14,508.59/ 2017- 296.25/2016-8,656.40. 13503. Kompjuteri manje od 1000 eura, 2018-

11,965.10, 2017-2,901.00, 2016-9,581.80, sta je bilo sa odluikom SO u vezi ovog koda i zasto je 

propala ova Odluka, Kada se zna da su odluke skupštine obavezne za izvršne organe ove 

Opštine. Znači želim da znam zašto se ova odluka nije realizirala i da se iznađe krivac povodom 

ne realizacije ove naše odluke. 13720 Nafta za centralno grejanje 2018-86,625.79, 2017-

146,380.61, 2016-76,199.68, da li je neko podneo izveštaj ili bio odgovoran za ovoliko razliku 

potrošenih sredstava iz prošle godine uporedu sa ovom. Kod registracije i osiguranja vozila 

imamo dve su mi to jest dva ko da pa posle na pitanje zašto je to tako održavanje i popravka 

vozila kao i održavanje vozila samo. Kod sume subvencije, imamo sumu subvencije u visini od 

44.000 EUR a mi veoma često govorimo o transparentnosti a nikada nam ne dostavljate ovu listu 

dobitnika subvencija. Tako da službenu tražim da nam se ova lista dostavi. Kako biti tačno znali 

Ko je dobitnik ovih subvencija. Najveća briga kod sviju nas je su troškovi za kapitalne 

investicije.a na primer kod 31124, Sportski Objekti 2018-47,875.00, 2017-87,612.49, 2016-

79,893.12 razlika 54.64. A mi trenutno znamo kakvo je stanje sportskih objekata na terenu. Da li 

je neko preduzmeo mere prema onima koji su odgovorni i na način kako bi se kaznili i potegla se 

procedura protiv istih persona. Kod 31690 Ostala oprema 2018-14,450.00 dok za ostale godine 

nema troskova. Kod 31708 Vozilo za hitnu pomoc 39,800.00, mi imamo informaciju da je ovo 

vozilo veoma oštećeno, kompetentni organi trebaju utvrditi to stanje i da se utvrdi da li su ovo 

propagande ili je zaista tako faktičko stanje. Kod 33200 na ime Transfer kapitala za ne javne 

entitete imamo sumu 82,740.00 dok za ranije godine 0:0, takodje kod koda 33100 na ime 

Transfer kapitala za javne entitete za 2018 26,500.00, 2017 11,000.00, 2016-40,750.00. za 

mnogo sredstava vise. Budžetirani iznos od 3.096,852.41 eura je realizovan sa 2,157,694  eura ili 

oko 70 % budzetiranog iznosa. Troškovi za kapitalne investicije izvještajnog perioda u odnosu 

na isti izvještajni period prethodne godine ostvareni su za 12% više nego u prethodnoj godini a 

mi nemamo nikakvu listi kako i koliko je sredstava realizovana po selima. Sredstva nisu 

realizovana u potpunosti a trebalo bi, jer cak imamo i dug. Tražimo jednu listu svih sela da 

vidimo koliko je po selima realizovano od kapitalnih investicija, znači ime sela i ime projekata 

koji je realizovano na tom prostoru. Na način kako bi se informisali svi građani, sva sela, da se 

zna šta je i kako investirano u njihovim selima, znači nema ništa loše u tome i to je jedan 

najobičniji papir sa jednom tabelom, svako selo sa svojim dobijenim investicijama. Takođe 

imamo pad prikupljanja sopstvenih prihoda a pogotovo na ime kirije za 10.000 iz 2016 godine, 

takođe što se tiče građevinskih licenci od 18.000 imamo samo 202 EUR a zašto je to tako. Porez 

na imovinu niži je za 24.000 EUR a umesto da imamo povećanje prihoda na ime ovih kategorija 

mi imamo pad prihoda. Takođe je zabrinjavajuća suma od 197.000 EUR na ime kontigentni 

troškova i to za dve godine ništa manje od 440.000 EUR na ime izgubljenih sudskih sporova 

između opštine i tužioca ili stranaka ispred organa pravde. I ranijih godina smo imali plaćanja na 

ime sudskih sporova, međutim nikada ne ovoliku sumu. Da li ste preduzeli šta god na način kako 

bi ste snizili ove troškove. Da li ste videli koja firma radi nekorektno. Takođe imamo i veoma 
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interesantno činjenicu da na ime ne prikupljenih sredstava ili duga građana prema opštini imamo 

veliku sumu u visini od 1.8383. Samo na porez na imovinu imamo 973.000 a na ime biznisa 

597.000, sredstva od ne prikupljene kirije opštinskih lokala 271.000, znači određene osobe 

koriste opštinsku imovinu ili lokale i na ime tih lokala ne plaćaju kiriju. Niti izmiravaju obaveze 

prema opštini, državi. Takođe bih još jednom zamolio opštinske organe da nam dostave listu 

realizovanih kapitalnih investicija po selima, pojedinačno za svako selo, zajedno sa listom za 

podeljene subvencije individualnim korisnicima. 

g.Naser Myrtezani – I ja ću se fokusirati na ono sto ste nam dostavili u službenim dokumentima, 

tokom ovih 17 meseci vase vladavine, mi kao politička partija i kao delegati nismo videli da se 

realizirao neki veliki projekat na nivo opstine, bez obzira na one potrošene sume koje ste 

predsednice malo pre pomenuli preko sifara i postotcima, posao na terenu je mali imajući u vidu 

da nemamo projekte koji su završeni na terenu, kao sto je projekat centralnog vodovoda u vezi 

kojeg niste otvorili nit emu niti ste diskutovali, takodje, Zapluzje-Crni kamen, nadam se da ce taj 

proejkat krenuti ove godine iako smo mnogo skepticni po tom pitanju, imajuci u vidu okoknosti 

tenderisanja, konkrtno Konkretno zloupotrebe koje se dešavaju u okviru tendera na opštinskom 

nivou. Takođe me kao delegati i politička partija tražimo da konkretne zloupotrebe javnih 

sredstava se zaustave imajući u vidu da smo obavešteni da ima i zloupotreba javnih sredstava u 

kategoriji robe i usluge. A pogotovo u kategoriji goriva i ostalih troškova ja sam čuo i niko 

politička partija smo analizirali ova pitanja i došli smo do zaključak da direktori osnovnih škola 

prave račune ili fakture na ime sredstava za održavanje škola ili čišćenje škola a na ime tih 

faktura to jest te troškove ili ta sredstva troše na realizaciju službenih ručkova. Takođe imamo 

informaciju da ova sredstva realizuju ne samo na Kosovu već i van Kosova u Albaniji recimo 

gde odlaze i naime službe kuva troše taj novac. Takođe imamo informaciju da kupuju nova odela 

kravate cipele i slično tome i troše taj novac u stvari koji je namenjen za troškove škola na ime 

opreme za održavanje škola što je konkretan slučaj zloupotrebe javnog novca. Kod pitanja goriva 

ja sam pitao u mojoj školi kao i u ostalim školama ove godine smo imali struju tokom cele 

godine tako da nije bilo potrebe da se uključuju agregati i nije potrošena velika suma nafte ili 

goriva a imamo podatke da su fakture napumpane šumom visokih razmera na ime troškova 

goriva. Koliko ja znam u određenim školama nije potrošeno mi malo litara goriva neka bude pet 

10 l goriva a ne na 100 L goriva tako bih zamolio direktora osnovnih škola da obrate pažnju na 

ove slučajeve i da zaustave ovu zloupotrebu javnog novca. Na osnovu razgovora koji smo imali 

sa građanima sela drže oni su izrazili potrebu da nam se obrate kako bismo se mi kao 

predstavnici naroda obratili opštini u vezi osnovne škole u ovom selu. Ne znam koliko će ovo 

biti uspešno imajući u vidu da smo mi predstavnici opozicione partije ali svakako moramo da 

kažemo da ova škola je u katastrofalnom stanju ili situaciji. Neko će možda reći da je broj 

učenika u opadanju u ovoj školi i da možda nema potrebe za intervencijom ja moram da kažem 

da ako se ne interveniše u ovoj školi i ta pre od pre ostala deca koja su trenutno u toj školi će biti 

primorana da napuste nastavu. Zaista čoveka hvata strah ako mora da uđe u ovoj školi. Takođe 

jedna interesantna činjenica da je ovo jedina škola na teritoriji opštine Dragaš koju nije i 

izgradila Opština već je ova škola izgrađena samoinicijativan građana ili sopstvenim sredstvima 

samih građana. Još jednom bih vas zamolio da inicirati ovaj slučaj i da započnete proceduru sa 

izgradnjom osnovne škole u ovom selu Jer zaista svi imamo decu i znamo koliko su ta deca 

važna pogotovo kada su u tom uzrastu. Škola u Plajnike još od 1980 ništa tu nije investirano, mi 
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znamo da su ovo ruralne zone i da nije puno interesantno za opštinske zvaničnike ali kada 

dođemo u situaciju prikupljanje glasova i ova sela su itekako interesantna. Nažalost ni jedna cela 

u našoj opštini nema bele linije za prevoz učenika iz škole na drugu stranu puta biti ispred ni 

jedne škole na teritoriji naše opštine nemamo saobraćajnoj znakove koje pokazuju da je u blizini 

škola. Deca sela Buzeca, iako sam u vezi ovog pitanja nekoliko puta govorio ponovo ću morati 

pomenuti ovu decu tražim da se formira jedna linija sa kombijem za prevoz ovih učenika iz 

predškolskih razreda do petog razreda osnovne škole i da se ova deca prevoze do matične škole 

ovo je zaista itekako potrebno jer ovom selu smo zaista dužni. Verujte da su ova deca itekako u 

riziku Kako od pasa lutalica tako i od saobraćajnih nezgoda zaista trebamo izaći u susret ovoj 

deci. Da se izađe u susret deci koja su u većim razredima od šestog do devetog razreda ali zaista 

ova deca imaju potrebe da im se izađe u susret. 

g.Valon Shabani - Pozdrav svima, finansijski izveštaj koji je poslat vama delegatima je urađen 

od strane direktorijata finansije, takodje imamo i izveštaj koji je pripremljen i poslati 

ministarstvu finansija a koji je  detaljniji, urađen sa trocifrenim brojkama. Ovaj izveštaj koji 

imate ispred vas je veoma tačan i precizan. Kod kategorije plate i dodataka ministarstvo finansije 

je na kraju godine kao i u svim opštinama izvršila redukciju sredstava u visini od 59.000 eura, 

dok suma 1009 eura iz kategorije plata fonda donatora na osnovu dogovora koji imamo još od 

2012 godine. Normalno da je kategorije plata i dodataka veća uporedu sa prošlim godinama, 

imajući u vidu da imamo i povećanje plata kao i isplata radnog iskustva radnika koji su otišli u 

penziji. Što se tiče putovanja ili dnevnica van zemlje počeću od samog sebe, ja sam lično bio van 

zemlje i uzeo dnevnice, takođe je predsednik bio tri ili četiri puta van zemlje na službeno 

putovanje i na osnovu toga je uzimao dnevnice. Sastanci koji se organizuju na osnovu poziva 

vladinih institucija ili određenih organizacija određenim osobama i to se najčešće dešava u 

Albaniji, Makedoniji ili slično tome. Tu takođe ulaze i dnevnice vas delegata kada ste bili na 

studijskoj poseti i troškovi koji su načinjeni tokom organizacije ovog putovanja. Kancelarija za 

zajednice i povratak je nekoliko puta na osnovu poziva bila van zemlje. Za razliku od drugih 

opština naši službenici ili predsednik čak ne koriste sve moguće finansijske kategorije, kao što je 

avans za putovanje van zemlje. Što je dozvoljena kategorija sredstava, međutim kod nas za 

razliku od drugih opština niti predsednik, niti bilo od kojih službenika koristi ovo kategoriju. Što 

se tiče kategorije za transport učenika to je odluka koju ste vi ovde u skupštini doneli i na osnovu 

vaše odluke smo mi realizovani ta sredstva za transport učenika Rrenc-Dragas,Plav-Lopusnik, 

Zrze-Dragas, Kosavce-Plajnike i obratno. Kod ugovornih usluga imamo poveću sumu uporedu 

sa prošlom godinom, međutim, kao što znate redovno ste bili upoznavani sa ovom kategorijom. 

U okviru ove kategorije imali smo isplatu nastavnika koji su izašli u penziji i njima se na osnovu 

zakona iz plaća 3 dodatne uplate takozvane jubilarne plate. Takođe imamo sredstva koja su 

potrošena na ime emergencije, npr u selo Kuk, odron zemlje u selu Restelici u selu Brod, 

vodovod u selu Brod, kanalizacija Bresane, i jedan deo sredstava iz ovih kategorija je namenjena 

za isplatu radnika koji je bio angažovan u smislu dodatnog posla tokom zimske sezone za 

čišćenje puta od snega. Tehničke usluge, u okviru ovoga je regulacija centralnog grejanja u 

osnovnoj školi Fetah Sylejmani, Ruzdi Berisha snabdevanje tepisonom za kabinet informatike, 

takođe oprema za prebačaj smeća kao i ostala oprema koja je bila potrebna za školu, kao što su 

stepenice, lopate i slično tome, zamena lavaboa i sanitarnih sredstava u kupatilama srednje skole. 

Nameštaj manje od 1.000 EUR znači ovo je bio tender koji je otvorena strane opštine za 
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snabdevanje svih direktorata sa nameštajem, kao što su metalni ormari, stolice, stolovi i slično 

tome, tako da su svi direktori podneli zahtev za snabdevanje ovim materijalom. Kompijuteri 

manje od 1.000 eura, takođe je kancelarija za javne nabavke otvorila jedan poziv svim 

direktorima da podnesu zahteve na osnovu njihovih potreba za informacionom tehnologijom. 

Odluka skupštine da se kupe laptopovi za delegate skupštine, kao što znate svi naši sastanci se 

direktno prate iz od strane nadležnih ministarstava, te nakon donošenja odluke, odluka se šalje 

nadležnom ministarstvu za verifikaciju validnosti u smislu pravnog akta, u ovom slučaju 

ministarstvo finansije je vratilo vašu odluku, jer se odluka nije mogla sprovesti iz kategorije robe 

i usluge. Sada ako ste pročitali u okviru tri tačke dnevnog reda imamo planirana sredstva za 

kupovinu laptopova za delegate skupštine. Kod kategorije subvencije, kao što znate svi zaključci 

ili sve odluke predsednika opštine se publiciraju na službenoj web stranici opštine tako da na toj 

stranici možete videti svaku odluku i na osnovu te odluke kome je i koliko predsednik opštine 

dao sredstava na ime subvencija. Što se tiče sredstava transfer kapitala, to su sredstva sa saradnju 

sa nadleznim ministarstvima ili nekim drugim organizacijama kao što su UNDP, Caritas, 

Helvetas i slično. Što se tiče sredstava kontigentni troškovi, mogu da kažem da prošle godine 

opština je na ime ovih troškova imala obavezu da plati sumu u visini od 250.000 dok smo ove 

godine sredstava snižili na 190.000. Znači po ovom pitanju tokom prošle godine smo imali veliki 

progress. Jedan od najvećih pozitivnih elemenata ili prednosti koje je naša opština ima jeste to da 

mi nemamo dugove. Prošle godine samo smo imali zbog registracije određenih sredstava oko 

3.000 eura dug na ime individualnog dobitnika. Što se tiče plaćanja sudskih odluka i tu imamo 

napredak imajući u vidu da ove godine smo na ime sudskih odluka isplatili samo proces isplate 

jubilarne plate jednom od nastavnika. Fond 10 je potrosen u visini od 97 %, šta je veoma 

pozitivno uporedu sa prošlim godinama. Takođe imamo i povećanje realizaciji kapitalnih 

investicija, osim ovog glavnog problema a to je u stvari glavni vodovodi i mogu slobodno da 

kažem da ne bi bilo glavnog vodovoda to jest projekta glavnog vodovoda bi imali veliku sumu 

realizacije našeg opštinskog budžeta čak možda i više od 95 %. 400.000 eura su sredstva iz 

sopstvenih prihoda koje nam ostaju nerealizovane i koje ih prebacujemo u naredne godine samo 

iz ovog projekta. Dobili smo nekoliko projekta od ministarstva, naime saradnje sa donatorima, 

regulacija rečnog korita u selo Bresane 55.000 u saradnji sa ministarstvom za regionalni razvoj. 

Otvaranje puta Zlipotok-Brod 55.000 sa ministarstvom za regionalni razvoj, renoviranje Sale 

Doma kulture od strane ministarstva lokalne samouprave 68.000 EUR, Zrze-Plajnike 366.000, 

Brezne-Trokand 190.000, Zlipotok-Brod 54.000, Deponija 16.000 eura i  renoviranje Sale 

skupštine opštine oko 70.000 eura. Neki od ovih projekata su i dvogodišnji projekti ne znači da 

ako nije završen ove godine se neće završiti jer je to dvogodišnji projekat. 

g.Laurat Krasniqi – Pozdrav svima, sada cujem da su moje kolege uzimale dnevnice, a kakvu su 

korist od tih putovanja doneli gradjanima? Isli su na more a uzimali dnevnice, ne logicno, posto 

nmi nema sta da tu radimo neka to nose na obraz. Sto se tice budzeta, realno ima poboljsanja a 

sto se tice realizacije projekata ima zaostanaka, imamo povecanje troskova na ime kategorije 

roba i usluga, tu se vide te dnevnice, nafta is l. Ovo nije nesto sto proizvodi posao, da svi ovi 

troskovi proizvode troskove bilo bi dobro i za gradjane. Da od ovih dnevnica imamo povratnu 

korist gradjana i posao bilo bi sasvim u redu. Vidim i ove iz LDK da liju krokodilske suze i vrte 

se oko laptopova. I vi ste isto testo kao i ovi iz PDK-a. Jednom su vec dobili po jedan laptop, da 



8 | P a g e  
 

li se sa laptopoivima rahatlisu. Zao mi je, i nije bilo potrebe za novim laptopovima. Da nakon 

svake izmene kupujemo nove PC. 

g.Naser Myrtezani – Postovani, posto mi je pomenuto ime od strane kolege iz VV-a, neka ovo 

bude zadnji put da pomenete LDK u okviru zloupotreba. Ovo nije prvi put da tako radite, mi 

nismo na vlasti vec tri mandata, kada govorite o dnevnicama morate da kazete ko i sta, ti si taj 

isti proizvod koji je glasao ovu politicku partiju koja je na vlast sve do pre 2-3 godine, ti si taj 

koji im je pomogao ovima da dodju na vlast a danas kritikujes LDK, nemas nikakvu primedbu za 

LDK. Necu da jos jednom pomenete ime LDK u smislu zloupotrebe, ako je neko iz LDK nesta 

uradio izadjite i kazite. Ja sam podpredsednik iz LDK i nikada nista od vlasti nisam dobio. Ovo 

sto iznosite su izmisljotime i lazi. Svi su te shvatili ko s ii sta si, izmisljanjem i iznsenjem lazi na 

drugoga se ne preuzima vlast, vec poslom i argumentum. Mi kao LDK ovde predtsvaljamo 5200 

glasove gradjana ja licno 4200 glasa, 260 licno mojih glasova. Gde su tvoji glasovi, kojim 

glasovima izlazis i govoris, zbog toga sto si bio nosilac liste, da i moju majku stavimo nosilac 

liste i oni bi bila danas delegat. Neka ovo bude moja jasna i zadnja primedba da ne govorite o 

LDK-u.  

g.Sefidin Mejzini– Pozdrav svima. Što se tiče laptopova predsedavajući skupštine je veoma u 

pravu jer ste vi prvi koji ste tražili te laptopove. Mi nismo ni znali da će biti laptopovi vi ste prvi 

to izneli u javnost i svi imaju pravo da govore o laptopovima a ti nemaš pravo da govoriš o 

laptopovima. I vi želite da se uhvatite sa LDK-om, jer smo mi puno veći od vas i jednu stvar ću ti 

reći direktno ovde i ako sam hteo da ti to kažem privatno pre. Tebi ne liči da se baviš I sa ovima 

iz PDK a ne kamoli sa nama iz LDK, jer tvoja partija je puna takvih ljudi koji imaju članske 

karte PDK-a, svi ste vi isto testo. 

g.Samidin Xheladini - Nekog ovde koristi ovo mesto da bi se promovisao preko Facebooka, 

veoma mi je žao što performance od strane KDI-a i Zamolio bih vas da dajete performans svakog 

delegata ja sam veoma pomno pratim vaš izlaganje ili post na internetu i tražimo da nastavite sa 

svojim radom i da za svakog delegata ove skupštine da te performans. Vi ste baš lično u vezi 

toga pisali i rekli ste da jedan delegat skupštine izađe dva minuta za govornicom i onda to koristi 

kako bi promovisao sebe i da bi manipulisati sa ljudima međutim mogu da kažem da je to naša 

obaveza i mi za ova izlaganje primamo platu. I sve to za dobrobit građana mi dobro znamo da 

smo mi demokratska država jer je komunizam Odavno već završio. Danas imamo demokratiju i 

imamo pravo da damo sugestije dopune primedbe i sve to za dobrobit građana. Kada ne smemo 

to lično da shvatamo ovde neko nažalost želi da promoviše sam sebe. Ja sam rekao nekoliko puta 

da su svi lavovi ili sve odluke obligacione za sve nas, ja ne tražim odgovor od nekoga koji nema 

pravo da daje odgovore. Možda i ja glasom protiv određenih odluka skupštine ali ako skupština 

donese odluku i pored toga što sam ja glasao protiv ja shvatam tu odluku kao obligaciono odluku 

koju moram poštovati. Onaj koji ne poštuje odluke ove skupštine i ove države onda je on protiv 

ove države. Mi jesmo najveći protivnici pozicije ali smo ljudi iz države i podržavamo državu. 

Nemojte nam prodavati fore kao da ste za državu a u stvari radite protiv države. Ovo je zaista 

zadnji put da govorite u našoj političkoj partiji i da izmišlja te neistine na nas. Ja sam hteo da 

postavim pitanje u vezi ne inskasirana sopstvena sredstva u visini od 1.8 miliona, nisam dobio 

odgovor za Porez na imovinu, kompijutere smo culi. Kompjuteri su nam potrebni bez njih se 
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nemoze raditi. Centralni vodovodI mi kao skupština smo izrazili spremnost dodajemo podršku u 

vezi centralnog vodovoda, kontigentni troškovi naš faktički Ovi troškovi do sada iz godine u 

godinu koštaju više miliona eura, nemojte da budete vi oni koji će biti na udaru Zbog ovih 

troškova ali neka odgovara onaj koji ne završava svoje poslove kao što su određene firme tokom 

realizacije određenih projekata nemojte i primati projekte. Ja znam da nema zloupotrebe 

sredstava ali nije loše da nam dostavite listu subvencija. Takođe ili isto kapitalnih investicija da 

imamo jednu listu da se zna u svakom selu šta je i kako urađeno. U vezi stadiona takođe nisam 

dobio odgovor. Dug nemamo imamo zaduženje koje nije u našoj odgovornosti Tako da smo po 

pitanju veoma dobro. Ono što je zabrinjavajuće jesu sredstva donatora i zaista ne možemo da 

dobijemo projektivni sredstva od donatora sve dok se ponašamo na ovaj način kako se ponašamo 

sve dok govorimo ovako kako danas govorimo i raspravljamo. Jer donatori kada vide da kod nas 

ima ozbiljnih stvari on će se prikloniti kada vidi da nema ozbiljnost i da ima izmišljotina i laži 

oni će se udaljavati. 

g.Shpetim Hajradini - Pozdrav svima, u vezi finansijskog izveštaja dostavljenog od strane 

direktorata finansije, kao dokumenat je veoma dobar, tačan i obiman sa svim potrebnim 

informacijama. Mi se svi slažemo da zaista treba smanjiti sopstvene troškove ali ih zaista 

trebamo smanjiti tamo gde treba a tamo gde se moraju načiniti troškovi da se to zaista i uradi. 

Možda postoji mogućnost da ovaj izveštaj bude bolji ali mislim da ispunjava standarde i mislim 

da je materijal koji obuhvaća sopstvene prihode. Realne troškove, totalne troškove i sve ono što 

se dešavalo tokom 2018 godine. Imamo troškove putovanja van zemlje, znamo da 2017 godine 

smo na ima ovih troškova imali oko 7.000 dok 2018 godine imamo oko 6.000 znači da su 

troškovi niži u porezu sa prošlom godinom. Ja mislim da ponekad su troškovi korisni i trebaju se 

povecavati tamo gde treba da se povećaju troškovi. Imamo kod medicinsko snabdevanje 2017 

godine 12.000 evra, ja ovo ne računam za trošak, jer materijal, potrošni materijal koji se koristi 

za dobrobit građana, dok 2018 godine na ime ovih troškova imamo 92.000, ja mislim da je ovaj 

materijal veoma kompletan. Neko je pomenuo pomešano brašno između PDK-a i prošlih članova 

to jest bivših članova ovog testa. Mozda sam i ja u ovom testu, imam 32 godine i nikome nisam 

nista lose uradio a ne samo to nego i ne namarevam da nekome nesta lose uradim. Sada kada sam 

dobio glasove gradjana i ovde sam sa vama podjednak, dajem maksimalni doprinos samo za 

dobobit ovog mesta. Pomenute su dnevnice, iako niti ne znam da su pustene te dnevnice, ova 

osoba koristi FB, koristi nase gafove da bi nas ponizio kao osobe ispred naroda. Te dnevnice u 

stvari su cinjenice koje su predvidjene zakonom.  

g.Sefidin Mejzini – Mi smo placeni za ovaj dan, ako je potrebno ostacemo ceo dan. U vezi testa, 

ja cu dati objasnjenje, nisu oni vanzemaljci pa da nas uce. Nemoze on da nam prodaje pamet. On 

je prvi koji je trazio laptopove. Svi smo isti, neki manje neki vise, a oni nisu vanzemaljci.  

g.Zaim Hajredini – Pozdrav, cinjenica je da je postala rutina da izlazimo za govornicom. 

Pocinjemo u okviru tacke dnevnog reda a onda zavrsavamo nigde. Ozbiljna primedba 

predsedavajucem skupstine, jer nam se sednice odugovlace satima jer diskutujemo u vezi tacke 

dnevnog reda koje nismo ni usvajali u okviru dnevnog reda. Kompletno izlazlimo van tacaka 

dnevnog reda, imate parvo da zaustavite delegate koji izlaze van dnevnog reda. Mi glasamo u 

vezi tačke dnevnog reda i nakon što se usaglasili u vezi tačaka dnevnog reda onda izlazimo za 



10 | P a g e  
 

govornicom diskutujemo i govorimo u vezi tačaka koje nisu u okviru usvojenog dnevnog reda. 

Osim toga imamo tačku eventualno u okviru koje možemo da diskutujemo u vezi sva pitanja 

koja nam nisu jasna i u vezi kojih želimo da otvaramo teme. Ovo nije mesto gde trebamo da 

nekoga kritikujemo ili da nekoga optužujemo kao što je bio slučaj malopre, pozdravljam 

Samidina koji se pridržavao dnevnog reda na samom početku ove tačke dnevnog reda a onda 

nakon izlaganja kolega isprovociran je takođe izašao van tačke dnevnog reda. Ako nastavimo 

tako, ja slobodno mogu da izađem za govornicom i da izlažem pitanja i onda će mi čak i 50 

minuta biti malo za moja izlaganja. Predlažem da se pridržavamo dnevnog reda i da poštujemo 

jedne druge a oni koji omalovažavaju ili vređaju postoje mere koje se trebaju preuzeti za njih. 

Predlažem da nam u narednom periodu dostavljate listu u jednoj tabeli u Excelu na osnovu onog 

usvojenog budžeta za kapitalne investicije, koje smo mi u svojoj da nam dostavite istu jednu 

takvu listu da se vidi gde i koliko je projekata završeno.  

g.Redzep Kamberi - Želim da pohvalim finansijski izveštaj za troškove 2018 godine kao i da 

pozdravim direktorat finansije. Koji je decidno precizno i detaljno opisao trošak odnosno svrhu i 

namenu potrošenih sredstava. Javio sam se zbog prihoda opštine Dragaš, postoji mogućnost i da 

se prihodi opštine Dragaš povećaju. Juče smo na Komitetu za zajednice čuli da 80% imovine 

kojom za raspolaže opština Dragaš je zapravo ne moguće koristiti jer je u sudskom sporu sa 

Agencijom za privatizaciju. Želim da pitam predsednika opštine a ujedno da iskoristim priliku 

prisustvo Kosovskog demokratskog instituta da se interesuju u kojoj fazi rešavanja spora smo 

između opštine Dragaš i Agencije za privatizaciju, jer taj spor može trajati do nedogled to jest 

može trajati desetak godina a za toliko je opština Dragaš uskraćena da prihoduje svojim 

prihodima i ne raspolaže svojom imovinom.  

g.Hajrudin Hodza - Pošto danas raspravljamo za finansijski izveštaj prošle godine ja želim da 

kažem jednu stvar, kako su sredstva potrošena direktor je već objasnio, ono što me buni jeste 

pitanje u vezi ogreva prošle godine, snabdevanje ogreva pogotovo državne institucije se desilo 

tokom noći tačnije u 11:00 h noću, ja bih apelovao na kancelariju za javne nabavke ili druge koji 

su nadležni da kada su u pitanju škole, ambulanta i ostalo da oni iz ove kancelarije budu prisutni 

jer po noći u 11:00 u novembru mesecu je veoma sumnjiva stvar, da po ovom pitanju budemo 

malo ažurni i da opštinski organi budu prisutni koji su zaduženi za takve tendere. Drvo koje je 

doneto, vidimo da se čak povećao budžet od 50.000 na 70.000, znači povećani su troškovi a ja 

znam da neki ambulante u Gori nisu dobili drva i da se dan danas greju na grejalici. Apelovao bi 

da budemo ažurni što se tiče ovog pomenutog pitanja. Što se tiče kapitalnih investicija ja i ovaj 

put želim da pohvalim kapitalne investicije u selu Restelici, međutim imamo problem u vezi 

mosta Kruševo-Restelica koji je niži od nivoa puta tako da postavlja se pitanje kako je taj 

projekat mogao da bude primljen i ko je taj po projekat primio.  

g.Shaban Shabani - Svake vaše diskusije su dobrodošle za izvršnu vlast opštine. Normalno je da 

tokom raspravljanje izveštaja o realizaciji budžeta postoji interesovanja o načinu i vrsti troškova 

koje su načinjene u tom periodu. Naser je pitao oko kapitalnih investicija i mogu da kažem da u 

vezi ovih kapitalnih investicija za koje je Naser postavio pitanje možemo da kažemo da samo 
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dva projekata celokupne liste kapitalnih investicija nije realizovano. Proširenje puta u selu 

Leštane i izgradnja centralnog vodovoda. Kada ne bi bio u pitanju ovaj centralni vodovod 

projekat za ovaj centralni vodovod, danas bi smo mi bili opština Dragaš sa 95% realizovanog 

sopstvenog prihoda to jest budžeta opštine. U vezi tog projekta centralnog vodovoda predmet je 

u antikorupcijskoj Agenciji tako očekujemo rešenje i nastavak projekta. Što se tiče tog projekta 

mogu da kažem da sam ja spreman da pozovem sve medije i sve zainteresovane stranke da dođu 

i prisustvuju otvaranju ovog tendera kako bi videli da greška nije u nama i kako bi videli da 

nismo mi glavni razlog nerealizovano ovog projekta projekat koji je itekako važno za nas. Ne 

može ovde ništa biti političko niti bi trebalo da politika igra bilo kakvu ulogu jer nije normalno 

da na padinama šar-planine 15 sela naše opštine ostanu bez pijaće vode. Što se tiče puta Crni 

kamen to je projekat koji ove godine treba da se završi i na osnovu ekonomskog operatera 

imamo dovoljno sredstva da se ovaj projekat završi do kraja. Poštovani delegati jedan deo vas 

dolazi iz obrazovnog Sistema, meni je zaista žao da kažem da ako imate argumente za bilo kakve 

zloupotrebe javnog novca u obrazovanju ili bilo kom drugom sektoru, nemojte da ova stvar 

ostane samo na na govoru i transmisiji, ja ne dozvoljavam sam sebi da uđem ili budem dotaknuti 

ovim stvarima a neću dozvoliti nikome, tako da bih vas zamolio da ova shvatite kao odgovorno i 

da ovakve slučajeve rasvetlimo do kraja svi oni koji imaju činjenice i argumente bez obzira na 

političkoj pripadnosti ili bilo koju grupaciju nije da mi javni novac nije ničiji osim novac naših 

građana. Skola Zrze, culi smo da u ovom selu ima potrebe za intervencijom što se tiče sredstava 

videćemo šta možemo da učinimo podrum tog ove godine. Kao i kod znakova saobraćajnih 

znakova koji treba da se postave i koji je mislim su itekako potrebni da se postave na pozicijama 

ispred škola. Što se tiče transport učenika to je malo teže Jer zaista nije u pitanju samo Broj 

učenika iz ove škole već iz drugih škola znači i pored toga što ovo selo ima specifične neke 

elemente. Što se tiče troškova i dnevnica Kao što znate vi ste organ koji je usvojio vas plan rada 

u okviru kojeg je bila predviđena i studijska poseta tako da nema ništa loše u tome niti van 

zakonskog. Onaj ko ne želi ne mora da uzima dnevnice ali zakonski pripadaju onima koji budu 

realizovali takva putovanja. Pomenuti su i laptopovi, gospodin Samidini je pomenuo pitanje da 

svaka odluka skupštine opštine Postaje punopravne i važne i treba da se poštuje od strane svih 

preostalih delegata bez obzira ko je glasao za i protiv. Ministarstvo je povodom ove naše odluke 

zaključilo da ova sredstva treba da budu izdvojena od strane kategorije kapitalnih investicija a ne 

iz kategorije robe i usluga za to ova odluka skupštine nije realizovana do kraja. Zaista neka 

sredstva iz našeg budžeta su vraćena u suficit da to ne znači da su izgubljena već vraćena ponovo 

državi. Pomenuti su sopstveni prihodi što je zabrinjavajuće pitanje i slažem se sa time međutim 

moram da objasnim tako će da sva sredstva iz sopstvenih prihoda se mogu preneti u narednoj 

godini. Bilo je komplikovanih slučajeva da ranije je imovina davana na korišćenje nakon čega su 

na tu imovinu se su se gradile kuće tako da danas ne možete i znači rešenje Kako povratiti tu 

imovinu i kako delovati povodom toga. Mislim da i biznismeni trebaju malo drugačije da shvate 

proceduru imajući u vidu da je skupština opštine Dragaš izglasala pravilnike prema kojima je 

olakšala delovanje određenih biznisa trebali bi da malo moralno više shvate tu olakšicu i da 

izmire dugove koji imaju. U vezi drva zaista prošle godine bilo problematično pitanje, ja se 
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nadam da će ove godine snabdevanje drvetom biti drugačije i lakše i kvalitetnije, nadam se da 

ćemo do septembra to završiti. 

g.Betim Merdiu – Ko je za usvajanje tacke dnevnog reda? ZA-16, PRORTIV-6, UZDRZAN-0. 

Treca tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu -  Poštovani delegati, nastavljamo sa radom u okviru dnevnog reda sednice 

skupštine kao što ste primetili na dnevnom redu imamo Razmatranje i usvajanje 

četvorogodišnjeg Plana transparentnost i u opštini Dragaš, dokumenat koji je dobio podršku od 

strane nadležnog ministarstva i kao takav se danas nalazi na našem dnevnom redu na 

Razmatranje i usvajanje. Otvaram diskusiju u vezi ove tačke dnevnog reda.  

g.Samidin Xheladini -  Plan delovanja transparentnosti započeo Dragaš 2019-2023 godine, kao 

što ste primetili malopre smo imali Razmatranje i usvajanje opštinskog finansijskog Plana sada 

imamo Razmatranje plana delovanja transparentnosti u okviru kojeg trebamo doneti odluku i 

usvojiti isti na osnovu dnevnog reda. U materijalu kao što ste primetili su određeni ciljevi koje 

trebaju se ispuniti kao i aktivnosti koje treba se preduzeti na osnovu ovog Plana delovanja kao i 

vremenski rokovi za izvršenje ovih aktivnosti. Ovaj plan također predviđa pristup javnim 

dokumentima, publikacija javnih dokumenata, kao i publikacija svih akata koji je proističu iz 

opštinskih organa. Takođe se pominje transparentno učešće građana u opštinskim institucijama, 

transparentna javna nabavka. Transparentno zapošljavanje i ostalo. I mislim da će na kraju sve 

ovo jednostavno na kraju ostati samo fontana želja i da se ništa od toga neće realizovati. Mi 

želimo da verujemo u ova obećanja ali zaista zapošljavanja idu na političke osnove, bez obzira za 

spremnost kandidata, i dalje se zapošljavaju ljudi koji imaju porodične veze ili političke veze sa 

ljudima koji su na vlast. Ovo je zaista zalosno i diskriminatorno, sve države sveta kao što je 

poznato danas traže novu radnu snagu zbog nepostojanja dovoljno radne snage a kod nas se to 

dešava kontra, imamo puno radnu snagu a ne možemo da im nađemo dovoljno radnih mesta. 

Kosovski Demokratski institut uvek prati rad skupštine opštine Dragaš i daje ocene u vezi 

transparentnosti na osnovu raznih indikatora. Na osnovu sugestije datih od strane ovog instituta 

skupština opštine Dragaš nema pravilnik o radu i publikaciji, kancelarija predsednika ima puno 

zaostataka, i najveće primedbe se adresiraju na sektor finansija opštine gde opština nije bila 

dovoljna transparentna što se tiče informisanje građana o finansijskim pitanjima, kao i za 

sastanke komiteta za politiku i finansije, građani nisu bili dovoljno informisani, pa čak ni 

skupština opština o tome nije bila informisana, možda neslužbeno da, ali službeno ne. Preporuke 

koje su date od kada i ja ja ću ih pomenuti, možda ste i čitali a možda i ne verovatno je 

predsednik obavešten službeno o ovom pitanju, preporuke koje treba naša opština ispuniti jer su 

sledeće: da izradi opštinske pravilnike da se izvrši publikacija kontakata svih javnih institucija da 

se objavi kontakt glavnog centra porodične medicine, ambulanti i ostalo, da se objavi plan rada 

skupština opštine Dragaš, da se zaposli jedan službenik za javno informisanje u okviru opštine 

Dragaš, da se oformi i publiciraju imena jednog opštinskog saveta ili komisije koji će pratiti tok 

žalbi i zahteva građana i njihovo rešavanje u opštinskim institucijama. Da se na web stranici 
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objavi plan rada i izveštaj o radu predsednika opštine, da se izveštava o radu predsednika opštine 

na sednicama skupštine na šestomesečnom nivou, da se usvoji opštinski pravilnik o seksualnom 

zlostavljanju, da se izveštava o poslovima direktora direktorijata na skupštini opštine, da se 

poštuje legislacija ili zakonito sprovođenja višejezičnosti na nivou opštine, da se građani 

obaveštavaju o sednicama komiteta za politiku i finansije po tradicionalnoj meri kao i po novim 

mogućim formama kao što su obaveštenja na web stranici postavljanjem obaveštenja na 

socijalnim mrežama i slično tome. Da se publicira jedna lista o predlozima građana za kapitalne 

investicije u okviru godišnjeg budžeta opštine, da se publicira lista opštinskih objekata dati pod 

kiriju, da se izvrši konsolidacija seoskih saveta i da se publiciraju kontakti predstavnika ovih 

seoskih saveta na web stranici opštine, da se izvrši nacrt kategorije open data, da se formira jedna 

telefonska ali besplatna linija za građane, i da se izvrši prevod materijala na sva službena jezika. 

Zahvaljujem u gospođici Elmedini koja je radila i koja je dala doprinos da se ove tačke nađu na 

skupštini opštine Dragaš koji pomažu u demokratizacije i naše opštine. 

g.Nexhat Isufi -  Poštovoni prisutni, kada govorimo o transparentnosti moramo biti svesni svih 

onih propusta koji se vrše prema pitanju transparentnosti. Ali ću odmah na početku reći da zaista 

prvenstveno mi moramo biti samo kritički. Da budemo samo kritični pogotovo kada su u pitanju 

javni skupovi sa građanima. Koji se održavaju svakih šest meseci a naše učešće je veoma 

oskudno na ovim sastancima. Mi smo obavezni da tu, na tim sastancima čujemo brige naših 

građana, da čujemo njihove prave zahteve, iz prve ruke. Izveštaj koji je dao kosovski 

Demokratski institut sa svojim preporukama i sa svojim primedbama pomaže transparentnosti. 

Ono što želim da kažem koliko sam shvatio jeste da naša opština nema službenika za 

informisanje, često puta smo govorili da ova osoba koja će vršiti funkciju glasnogovornik a 

opštine treba da bude opšte osoba koja će biti pripremljena spremna i stručna za obavljanje ovog 

posla koja će biti direktno obaveštena od strane izvršnih organa o svim dešavanjima na nivou 

opštine. Ovaj dokumenat ako ga pogledamo kao plan, izgleda veoma dobro, i ako se bude radilo 

po ovom planu na osnovu ovoga što je u njemu rečeno, mi nećemo imati potrebe da više 

govorimo o transparentnosti i kada. Nadamo se da će se ovaj plan realizovati u delo, da 

povećamo transparentnost onako kako su povećali transparentnost i drugi gradovi ili opštine na 

nivou naše države. 

g.Munir Jonuzi - Ovaj plan transparentnosti je dobar i ja kao i moj politički subjekt glasaćemo za 

ovaj plan. Samo bi hteo da skrenem pažnju na neke delove ovog plana. U tački 1 Plana 

Transparentnosti stoji da Obaveštenje za redovne sednice Skupštine jeste 7 dana prije 

održavanja. Ako ovde nije u pitanju tehnička greška onda je ovo u suprotnosti sa tačkom 2 člana 

38 Statuta Opštine kao i članom 43. tačka 3 Zakona o Lokalnoj Samoupravi gde stoji da SO 

preko preko odgovorne Kancelarije za Informisanje, informiše javnost, najmanje 7 radnih dana 

pre redovnih sastanaka. Takođe u tački 2 Plana Transparentnosti stoji da se Obaveštenje 

vanredne sednice Skupštine jeste 3 dana, i ovde treba dodati 3 radna dana, tako je i u Statutu 

Opštine kao i u Zakonu o lokalnoj samoupravi. Na jednu od prethodnih Skupština, čini mi si da 

je održana jula meseca prošle godine, kada smo usvajali Plan transparentnosti ukazao sam na 
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nepostojanje kategorije za bosanski jezik na zvaničnoj web stranici Opštine. Moram iskazati 

zadovoljstvo što nam je izvršna vlast opštine kao i IT služba, izašla u susret i sada imamo 

kategoriju za bosanski jezik, koja je zajedno sa srpskim jezikom. Imamo nesto tipa srb/bos 

kategoriju. To je jedan pozitivan korak, što me posebno raduje, ali ne trebamo ovdje stati 

trebamo još više raditi na promociji naše Opštine, kao transparentne Opštine. Nadam se da će u 

budućnosti biti dve odvojene kategorije sa materijalima na oba jezika. Dalje, što se tiče 

opštinskog sajta, možda bi trebalo da ubacimo još dve podkategorije u okviru kategorije 

Skupština. Dve nove podkategorije da nose nazive naša dva obavezna Komiteta. Da imamo 

podkategoriju za Komitet za Politiku i Finansije kao i podkategoriju za Komitet za Zajednice. U 

ovim podkategorijama ćemo objavljivati Pozive sa sastanke komiteta, kao zapisnike sa sastanaka 

oba komiteta.  Nadam se da ćemo se pomeriti sa ove tačke, da ne kažem sa mrtve tačke i da će 

naša Opština biti što transparentnija i da ćemo objavljivati što više informacija na našoj web 

stranici i u ostalim sredstvima javnog informisanja. Jer na seminarima koje je organizovala 

Asocijacija Kosovskih Opština, januara i februara prošle godine, zaista je bilo teško slušati 

predavače kada kažu: „Ne računajući srpske opštine, najmanje informacija dobijamo od Opštine 

Dragaš, koja je izgubila i nekoliko projekata baš zbog netransparentnosti.“ Nadam se da se ovo 

neće dešavati u narednom periodu. Znam da smo u prošloj godini bili bolji, za šta smo dobili i 

povratne informacije i nadam se da ćemo narednim godinama biti još bolji. 

g.Zinaida Elmazi - Imajući u vidu da ispred nas imamo plan transparentnosti ja bi dala jednu 

sugestiju, i obratila bih se svim kolegama. Žao mi je što koleginice nisu prisutne, i što na takav 

način napuštaju ove sastanke, jer ćemo doći u situaciju da nećemo imati kvorum za glasanje, 

međutim to je njihovo pravo, verovatno imaju razlog zašto su napustili ovu skupštinu. Što se tiče 

transparentnosti i način na koji radi službenica za rodnu ravnopravnost nimalo ne liči na 

transparentnost. Ja poštujem sve vas i nisam protiv albanskog jezika, ali jezik ne razumem. Znači 

tražim upotrebu službenog jezika na nivou onako kako zakon određuje. Dobiti e-mail poštu na 

albanskom jeziku gde ne mogu razumeti šta i kako treba da radim i gde da prisustvujem, na kom 

sastanku i niti o čemu se radi, apsolutno nikakvu pomoć i ne znam kome da se u vezi ovoga 

obratim. Ova skupština ili opština je pre par godina donirala, kao što smo upoznati jer su to i 

vrapci napamet naučili, da smo donirali jednu kameru i ostale rekvizite. Ja sam ovde tražila 

ugovor da vidim na koji način je ta nevladina organizacija dobila kameru i ostale rekvizite. Zašto 

opština nije napravila jedan ugovor da ta nevladina organizacija koja je navodno stvorila 

televiziju, to jest televizijski program na goranskom jeziku, koji se zove „Svetlost Gore“ i pored 

toga što su ovde prisutni predstavnici goranske zajednice, bošnjačke zajednice i većinska 

zajednica, vi iz opštine ste trebali da tražite barem prisustvo, njihovo prisustvo na rad skupštine 

kako bi naši građani bili obavešteni o čemu mi ovde razgovaramo i kakve njihove probleme 

razmatramo i rešavamo i kako glasamo. Gora je po tom pitanju neinformisana što se tiče medija, 

radio Gora je nažalost ostavljena da izgori na milost i nemilost i to je bio nečiji cilj, mi do dan-

danas nismo dobili nikakve informacije kako je došlo do požara i koji uzročnik ovog požara. 

Molim predsednika opštine da pozove nevladinu organizaciju sa kojom je potpisao ugovor o 

dodeli kamere i posta i potrebne rekvizite i napravi ugovor o pratnji rada skupštine. Oni imaju 
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svoju šemu i mogu preko emisija da obaveštavaju o radu skupštine. A ne da mi odbornici za 

određeno škakljiva pitanja koja se razmatra žena uvek skupštini moramo da zovemo televiziju. 

g.Zaim Hajredini -  Pozdrav svima, kada govorim o transparentnosti svi znamo da je to zaista 

jednu veoma važno pitanje jer u jednoj državi gde nema transparentnosti nema ni demokratije. Ja 

mogu da kažem da podržavam ovaj dugoročni plan transparentnosti. Jer zaista ima vidnog 

poboljšanja na osnovu ili uporodu sa prošlim godinama. Možda nismo uspeli 100% da rešimo 

transparentnost jer ima puno tih indikatora i resursa koje ne možemo ispuniti ili koje nismo do 

sada ispunili, ali pored svega toga moramo gledati na pozitivne stvari a ne samo na ono 

negativne. Jer zaista u nekim poljima ili pod nekim periodima zaista imamo velikog poboljšanja 

što se tiče transparentnosti. Jedna od takvih pomenutih činjenica jeste i web stranica opštine, gde 

danas imamo puno podataka koje ranije nisu bile postavljene na ovoj stranici. Ono što me raduje 

jeste i način ponašanja delegata ovoga skupštine, jer više smo prestali da samo kritikujem o nego 

smo počeli da dajemo mišljenja ili predloge o poboljšanju određenih stvari ili alternativa. Jer 

zaista kada transparentnost jedne opštine ispade na niskom nivou, ispada da smo i mi kao 

skupštinu na niskom nivou transparentnosti. I pored pozitivno rečenih činjenica o 

transparentnosti ja se u potpunosti se slažem sa svim predlozima ili primedbama koji su dati od 

strane delegata ove skupštine, i da se ove naše primedbe naredne godine poboljšaju, poprave, 

isprave, kako naredna godina bi bila godina u okviru koje nećemo imati ove primedbe, pogotovo 

generalnog revizora što se tiče opštine. Ja mislim da zaista opština treba da sarađuje sa nama a 

mi da sarađujemo sa narodom pošto smo izabranici naroda i na samo na taj način mislim da 

ćemo moći imati velike uspehe i transparentnost. Ne mora da znači da uvek izvršna vlast može 

izvršiti određene poslovnog bez nas. A pogotovo kada je pitanje recimo formiranje seoskih 

odbora i saveta, kako će to uraditi bez nasu pomoć. Znači kao što sam i rekao sa našom pomoću i 

doprinosa možemo povećati transparentnosti, učiniti nasu opštinu jednu od najtransparentnih 

opština. Podržavamo plan delovanja normalno sa uključenim primedbama datih od strane 

delegata ove skupštine. 

g.Redzep Kamberi -  Poštovani prisutni, ja bih hteo da pohvalim plan transparentnosti za 2019 

2023 godinu u opštini Dragaš, moje javljanje ima za cilj pre svega da pohvalim transparentnost 

rada u ovoj skoro godinu i po mandata koliko ova skupština ima i radi. Sama činjenica da se 

svaka sednica skupštine emituje preko YouTube kanala i preko radio Sharri, da svi stanovnici 

Dragaša imaju mogućnost da gledaju prenos skupštine i prate aktivnost odbornika ide u prilog 

tome da je rad skupštine transparentan i javan. To je jedan veliki pomak. Iskoristio bi priliku da 

isto pohvalim poboljšanje transparentnosti u radu opštinskih službi, pre svega direktorata za 

finansije, gde smo imali prilike da u zadnjih nekoliko sednica imamo priliku da je svaki izveštaj 

ovog direktorata jasam i precizan i da na svako pitanje smo dobijali jasan, tačan i koncizan 

odgovor. Osvrnuo bih se na kritiku gospođice Zinaide, ja zaista ne znam detalje o dodeli kamere 

ovoj nevladinoj organizaciji, ali znam da osobe koje rade sa tom kamerom, rade u okviru RTK 

kosovske televizije, u zavisnosti od šeme RTK televizije ne znam da li su oni u obavezi i da 

prisustvuju na sednicama skupštine i da li je to precizirano u ugovoru. Osvrnuo bih se na jednu 
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drugu stvar, ta emisija “Svetlost Gore” mogu da kažem da nas delegate iz Gore, redovno 

kontaktiraju. Pitaju nas uvek u vezi aktivnosti, u vezi planove i sve to redovno izveštavaju, tako 

da mi odbornici iz goranske zajednice imamo veoma korektan odnos sa voditeljkom i sa 

urednicima te emisije “Svetlost Gore”, i ovom prilikom bih pohvalio tu emisiju bez obzira što se 

možda radio o mojim političkim protivnicima, ali mogu da kažem da su itekako objektivni. 

g.Zinaida Elmazi - Gospodine to što i ja pripadam bošnjačkoj partiji, u našem statutu političke 

partije Vatan piše da je demokratska stranka Vatan predstavlja ujedno goransko-bošnjačku 

zajednicu, drugo ovde u ovoj skupštini mi smo glasali i podržali taj projekat nevladine 

organizacije i nebitno, kako god, da li pripadam jednoj zajednici ili drugoj ja predstavljam 

zajednicu i bez obzira kojoj televiziji ili mediji pripadaju oni ne treba da vrše diskriminaciju 

među nama. Bez obzira da li je LDK ili PDK kako god da je, može se postaviti pitanje ako je ta 

televizija “Svetlost Gore”,nije ta emisija ili televizija vezana samo za Goru. Kada se treba pričati 

o nekim škakljivim pitanjima o Gori tu sam uvek ja, kada treba da mi se gurne pištolj u čelo tu 

sam ja, a on nikada treba da izađu i u javnost daju izveštaj o radu skupštine kriju se i bežu. Ko su 

ti koji se kriju, oni se najbolje znaju. Opština Dragaš je finansirala nevladinu organizaciju koja je 

dobila ili oformila tu emisiju, i oni imaju obavezu, ja tražim od predsednika opština da napravi 

jedan dogovor da prate rad skupštine. Na način kako bi se i Gora transparentno bila obaveštena o 

dešavanjima u skupštini. Sutra ćemo ja i ti i svi mi ostali biti optuženi za neke stvari, ja ne 

podržavam ovakav način sa saradnje sa emisijom “Svetlost Gore”. 

g.Redzep Kamberi - Da budemo jasni, ovde ne govorimo o nevladinoj organizaciji koja je dobila 

projekat, emisija “Svetlost Gore” radi po Kosovskoj šemi RTK kanal a broj dva znači ovde se ne 

radi o nevladinoj organizaciji već od zvaničnoj televiziji republike Kosova. 

g.Zinaida Elmazi -  I prošli put je bila ista šema, rad sednice skupštine je u okviru toga. Mogli su 

i tada da dođu i prisustvuju, prate rad kada se razmatra ovo pitanje hidrocentrala. Nemojte da se 

natežemo i da jedan drugom repriziramo, nemojte ih braniti,  ova skupština ih je podržala i oni 

imaju obavezu da nam tu uslugu uzvrate. 

g.Velid Hadzisin -  Ja ću pokušati da malo relaksiram situaciju, normalno vratiti se na temu. 

Naša tema je transparentnost u opštini Dragaš, i plan delovanja za transparentnost na teritoriji 

opštine Dragaš, ja bih se osvrnuo na Facebook stranici koju drži opština Dragaš pod nazivom 

“Komuna e Dragashit”, mi smo svi svedoci da je Facebook postao glavno sredstvo komunikacije 

od predsednika drzave pa sve do lokalnih organa, nije sporno da predsednik opštine ima jednu 

svoju stranicu na kojoj bih objavljivao podatke o svom radu i opštine, nije sporno da i direktori 

imaju svoje stranice i da obaveštavaju javnost, međutim, sporno je to što ako opština ima svoju 

web-stranicu to jest Facebook stranicu a da sa druge strane obaveštava samo na jednom jeziku je 

sporno. Mislim da to nije u redu i to ne ide u prilog transparentnosti u našoj opštini. Građani ove 

opštine imaju pravo da budu informisani na oba zvanična jezika, na oba službena jezika ili na sve 

službene jezike koji je su po zakonu, stime im se ta prava uskraćuje. Dobili smo informaciju da 

se ta stranica održava na volonterskom osnovi međutim, i sa naše strane bi bilo dobrovoljaca koji 
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bi prevodili ove postove u cilju kako bi i naši građani bili adekvatno informisani o dešavanjima u 

našoj opštini. Iskoristio bih priliku da također kažem da u jezičkom smislu reči transparentnost 

znači providnost, toliko su neke stvari u ovoj opštini poslale providne da više i ne moramo 

govoriti o transparentnosti. 

g.Laurat Krasniqi - Želim da se nadovežem na izlaganje delegata iz manjinske zajednice koji su 

govorili o kamerama i praćenju rada skupštine i da kažem da smo po tom pitanju mi kao 

većinska zajednica diskriminisani. Koliko sam ja upoznat skupština opštine nije u uopšte bila 

pitanja u vezi te kamere već je ta kamera dodeljena tim ljudima na osnovu potpisanog 

memoranduma između predsednika opštine i radio-televizija Kosova. Sada imamo diskusiju naše 

koleginice koja govori da je skupština dala saglasnost za nabavku te kamere. I da je ta kamera 

data ovim osobama iz glavnog razloga što će pratiti rad skupštine a Istina je da zaista oni ne 

prisustvuju radu ove skupštine. Što se tiče web stranica opštine Dragaš mogu da kažem da je 

vidno poboljšana web stranica međutim Da li ima prostora da bude još bolje, mogu da kažem da 

može da bude još bolje. A što se tiče konkursa mogu slobodno da kažem da svi mi znamo 

unapred koja osoba će biti primljena na konkursu.  Tako da i za te ljude želim da kažem da koji 

ste rekli da na dobrovoljnoj osnovi održavaju web-stranicu opštine Dragaš mislim da grešite i da 

su ti ljudi također dobro plaćeni za taj posao koji rade. 

g.Shaban Shabani -  Poštovani delegati, kao što ste upoznati plan delovanja transparentnosti je 

obaveza opštine da ga usvaja svake godine. Sada imamo novu preporuku od strane nadležnog 

ministarstva da planove delovanja u vezi transparentnosti budu načinjen i i usvojenje i da traju 

četiri godine. Ako pogledamo Plan, zaista možemo da zaključimo da je plan veoma ambiciozan, 

i ja se povodom toga u potpunosti se slažem sa delegatima koji su dali određene primedbe. Mi 

smo u međuvremenu radili na poboljšanju i podizanju nivoa transparentnosti naše opštine, u vezi 

onoga što je pomenuo kolega Samedin u vezi izveštaja kosovskog demokratskog instituta, mogu 

da kažem da svaka činjenica je prihvatljiva i mi je prihvaćamo u smislu mogućnosti za dopunu ili 

ispravku na onim mestima gde smo eventualno pogrešili. Na nekim mestima smo možda mogli 

bili bolji od onoga što je pomenuto u izlaganju našeg kolege. Jedna od takvih činjenica jeste 

publikacija planova i izveštaja o radu predsednika opštine i direktora direktorata, dokumenta 

koja su već objavljena na web stranici opštine. Sa druge strane želim da kažem da imamo i 

drugih problema, imamo veliki postotak stanovništva naše opštine nema mogućnosti pristupu 

interneta, ili može pristupiti internetu ali ne može da iznađe načine i mogućnosti da iskoristi sve 

mogućnosti informativne tehnologije i aplikacija koje su na web stranici opštine i koji mogu 

olakšati administrativne procese. Svakako ste u pravu kada ste pomenuli da opština treba da ima 

jedno lice koje će raditi kao glasnogovornik opštine, pozicija koja se danas obavlja od strane 

direktora javne administracije. Takođe se slažem sa gospodinom Munirom koji je izneo određene 

činjenice koje treba izmeniti. Tačno je da opština Dragaš ima web stranicu na Facebooku na 

kojoj objavljujemo određene novosti i vesti, stranica koja se održava i menadžera od strane 

dobrovoljaca u posljednjih nekoliko meseca u opštinskim organima. Takođe ćemu pokušati na 

osnovu vaših preporuka da pronađemo mogućnost da se svi postovi na ovoj web stranici prevede 
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i na jezik manjinskih zajednica. Što se tiče kamera ili televizijskih kanala koji mogu da prate 

sednice skupštine koje su otvorena za javnost, mogu da kažem da ni jedna televizijska kuća nema 

određene ugovore da prati sednicu skupštine na osnovu koje bi bili plaćeni. Davanje saglasnosti 

za kupovinu kamere je bila jedna od afirmativnih mera sa dobrom namerom, pomoć zajednici da 

se afirmiše. I to pitanje kao što vidite nas prati još od prošlog mandata to jest sve se to dešavalo 

za vreme mandata bivšeg predsednika opštine. 

g.Betim Meridiu -  Prelazimo na glasanje, molim vas da podignete ruke. Ko je za - 14, ko je 

protiv-1, uzdržan -0. Ovim glasanjem zaključujem da se usvaja četvorogodišnji opštinski plan 

delovanja transparentnosti za opštinu Dragaš. Takođe želim da pomenem i da skrenem pažnju 

svim odbornicima ove skupštine da ćemo u okviru ovog dnevnog reda skinuti tačku eventualno 

sa nervnog reda, iz razloga što tokom vaših diskusija u okviru predviđenih tačaka izlazite iz 

granice tačke dnevnog reda. Tako da ćemo zbog tog razloga skinuti tačku eventualno. 

 

Četvrta tacka dnevnog reda 

g.Betim Meridiu -  U okviru ove tačke dnevnog reda odluku o prenosu neutrošenih sredstava iz 

2017-2018 godine u 2019 godinu. 

g.Sefidin Mejzini -  Pozdrav svima, prenosni potrošenih sredstava je pozitivna stvar. Što se tiče 

ove teme mogu da kažem da odvojena sredstva u visini od 300.000 EUR je čak malo za 

izgradnju centralnog vodovoda da odvojimo  3 miliona pa možda nije dovoljno jer je u pitanju 

pijaća voda naših građana. Znači u pitanju je centralni vodovod za opštinu Dragaš kao 

administrativni centar i 15 sela oko Dragaša. Što se tiče kancelarije za javne nabavke i 

procedura, ja shvatam da je moguće da čovek pogreši jednom ili dva puta i da se greške ako su 

takve mogu i praštati ali ne mogu da shvatim nikako da kancelarija za javne nabavke može da 

pogreši 5 ili 6 puta na isti projekat. Ovi ljudi mislim da bi trebali da idu u zatvor, jer ti ljudi šesti 

put prave istu grešku. Ja mislim da to nisu ljudi iz određenih, Zgatar, Brrut...sela pa da 

konstantno prave istu grešku, zar ne shvatate ljudi da je u pitanju pijaća voda, najglavnije stvari 

za naše građane.OSHP već nekoliko puta zaustavlja i obara tenderske procedure, što znači da 

nešto ima posredi ovog projekta i želimo da znamo šta je to. Hoćemo da znamo na osnovu kojeg 

kriterijuma se obara ovaj projekat. Takođe smo dobili informaciju da jedna te ista kompanija se 

žali na tendersku proceduru. Mi kao delegati svi ostali moramo biti upoznati zašto se ovo ovako 

dešava. Da li je možda kompanija koja se žali u pravu, jer smo mi dobili informaciju da 

kompanija koja kunkurise za ovakve projekte mora da ima određene kriterijume i licence za 

razne delatnosti a jedan od takvih kriterijuma jeste i da je firma koja ima dugogodišnje iskustvo u 

realizaciji projekata koji se tiču vodovodnih mreža i snabdevanje vodom.  Ne poznajem te ljude 

koji rade u toj kancelariji, ali mogu slobodno da kažem da su jedno od najnezgodnijih lica ili 

zaposlenih osoba koje rade u izvršnom organima. Takođe bih napomenuo da odvojena sredstva 

10.000 neće biti dovoljna za zajednicu u mom selu, tako da bi zatražio razumevanje sviju vas da 
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se uzme u obzir i da se projekat ne ostavi na pola, jer je i to projekat oko vode. U vezi 

eksproprijacije, clan 9 mi kao opstina, imamo pravo da u pojedinim slucajevima kompenziramo 

odredjene. Niko ne trazi da pravite fabrike, vec samo jedan stadion koji ce ostati i nasoj deci, taj 

prelepi deo sada je pun gradjevinskim otpadom.  

g.Nexhat Isufi - Obratio bih se svim delegatima ove skupštine iako sam se obraćao i nekoliko 

godina unazad, prilikom čega smo tražili a uvek ste nam davali odgovore da nema određenog 

koda za tu namenu i slično tome, kontejnere koje trenutno imamo toliko su demoliran i toliko su 

uništeni da ne mogu čak da vrše svoju osnovnu nameru. A sa druge strane opština je institucija 

koja ima u nadležnosti na ovu javnu agenciju, moramo znati da smece ne može stajati u jednom 

kontejneru koji je uništen sa svih strana. Zamolio bi delegate da u granicama mogucnosti i u 

najmanju ruku na kljucnim mestima postavimo kontejnere i da za to odvojimo sredstva. 

Kontejrneri su demolirani i ne od strane nekoga vec od strane vremena i starosti. Mozda ce 

predsednik opstine videti da je za shodno da odvoji odredjena sredtva posto nisu ranije odvajana 

za ovu namenu. Imamo kategoriju saradnja sa donatorima 100.000 eura, da li je moguce da se iz 

ovih sredstava izdvoje odredjena sredstva, u ambulantama, u skolama, imamo iste kontejnere. 

Ako se moze izdvojite od tih sredstrava jedna suma od oko 10.000 eura za ovu namenu bilo 

bobro. Takodje imam oi jednu tehnicku gresku: Kosovo umesto Kosavce. Za moje selo odvojeno 

je 80.000 za promenu vodovodne mreze, a ta sredstva nisu bila dovoljna ni za postavljanje mreze 

a ne za ostale pratece radove. Da li mozemo da iskalkulisemo i da jedan posao zavrsimo kako 

treba.  

g.Munir Jonuzi -  Pozdrav svima, ne želim puno da komentarišem ovu predlog odluku o prenosu 

neutrošenih sredstava, samo želim da prenesem problem zbog njegove hitnosti a na osnovu 

razgovoara sa mestanima koji se suocavaju sa ovim problemom, predlazem preusmeravanje 

sredstava i to u predlog odluci je broj 13 projekat renoviranje stare škole u selo Brod, predviđene 

su sredstva u visini od 15.000 EUR predlažem da izvršimo pre raspodelu i to na sledeći način: 

regulisanje putne infrastrukture u selo Kruševo u iznosu od 5.000 EUR i pokockavanje ulica i 

regulisanje infrastrukture u selo Zlipotok 10.000 eura.  

g.Zaim Hajredini – Mislim da je najispravnije bilo da nadlezni izvrsni organi bi trebali prvo da 

izadju sa govornicom i daju objasnjenja pa da onda mi komentarisemo. Ovako cemo ponovo se 

vratiti na tacku 0. Predlazem da nadlezni izadju, daju objasnjenje, kazu kako je doslo do ovih 

izmena i prenosa, kazu gde imamo pravo da menjamo i dopunjejemo.  

g.Zinaida Elmazi – Ja bih dala jedan predlog vidim subvenciju od 100.000 EUR kod kancelarije 

predsednika pa bih predložila predsedniku da malo od ovih sredstava prebaci i na Eko region 

kako bi im ih izašao u susret kako bi se mogli nekako snaći sa javnim deponijama jer mi težimo 

ka tome da budemo turisticka destinacija a ovako smo destinacija otpada. 

g.Velid Hadzisin – Apsolutno se slažem sa kolegom Zaimom, da predsednik i direktor 

ekonomije i finansije bi trebali izaći za govornicom i objasniti nam prvenstveno iz kojih pozicija 
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su proistekla ova sredstva, i u koje će se pozicije ova sredstva trošiti. Vidimo da imamo samo 

jedan novi projekat u okviru projekata kapitalnih investicija a to je tehnološka oprema skupština i 

škola, novi projekat. Znači sva ostala sredstva namenjena za kapitalne investicije su predviđene 

tamo gde su i bile. Dakle, u istim pozicijama pod istim kodovima. Šta ćemo sa ostalim 

sredstvima koje namenjene za robe i usluge. Da li su one bile u toj poziciji, koliko je sredstava 

preostalo za robe i usluge, jer uvek tokom usvajanja periodičnih izveštaja se osvrćemo na velike 

potrošnje ovih novaca a svake godine nam sve više i više sredstava novaca ostaje iz ove pozicije 

robe i usluge. U globalu računato imamo oko 66.000 EUR predviđena sredstva za robe i usluge 

uključujući kancelariju predsednika, kancelariju skupštine i slično. Proistekla ova sredstva koje 

ćemo nameniti za subvencije. Imamo subvencije u iznosu od 130.000 EUR, 100.000 EUR za 

kancelariju predsednika i za kulturu, omladinu i sport 30.000 eura. Postavlja se pitanje, ukoliko 

nas stalno uveravate da ne možemo menjati kod određenih pozicija, kako je proisteklo da sada 

imamo 130.000 EUR za subvencije, ako smo subvencije potrošili u najvećoj mogućoj meri. 

Dakle, odakle taj novac, iz kojih pozicija se prebacio i za kakve namene se prebacuje u poziciji 

subvencija. Verovatno predsednik ima plan subvencionisanja, kome bi trebao pomoći ovim 

sredstvima, sta bi subvencirao i kakvi će biti efekti tog subvencionisanja. Što se tiče predloga, 

naravno da podržavam predlog da se most na putu od Kruševa prema Restelici dovrši jer je to 

jedan nedovršeni projekat. Nadam se da je kompanija adekvatno tretirana u smislu da je 

isplaćeno ono što je moralo biti da se isplati a ne čitav deo projekta, jer ustvari projekat nije u 

potpunosti dovršen. I taj most predstavlja opasnost. Što je najgore nemamo nijedan znak koji bi 

pokazao da taj most nije dovršen. I da se može tu desiti nekakav incident jer most nije obeležen 

da nije dovršen. Što se tiče od ostatka sredstava ja mislim da sva sela imaju potrebe, različite 

potrebe, imamo nedovršen zid, potporni zid u selu Restelica ispod škole, jedna trećina je završna 

tog zida a još dve trećine se očekuju da se završi. Imamo namenjena sredstva u visini od 10.000 

EUR koja nisu dovoljne za taj zid, sva sela imaju po neku potrebu i ukoliko je još uvek aktuelan 

ovaj projekat renoviranja škole u selo Brod, da se izdvoji tih 5.000 eura za most, a da ostala 

sredstva ostanu za školu. 

g.Valon Shabani – Pozdrav svima, prenos nepotrosenih sredstava iz proslih godina je uradjena na 

osnovu potreba gradjana, zahteve direktorijata, takodje moramo da znamo da ako sada mi 

krenemo sa licnim zahtevima, znajte da nece biti dovoljno ne 700.000 nego ni 7 miliona eura. 90 

% ovih sredstava je odvojeno na opsti interes svih gradjana, iz robe i usluge je suma od oko 

70.000 eura, 10.000 za kancelariju predsednika, samo 6.000 eura iz koda robe i usluge su ostale 

ne potrosene zbog procedura kancelarije javne nabavke. Mi moramo imati na umu i rezervisana 

sredstva za situacije, kao sto se desilo pre nekoliko godina 2012 kada su se penzionisali neki 

nastavnici. Kategorija subvencija kod predsednika opstine, mozda ostavlja utisak, ali je to tako 

za dobobit svih gradjana, to su dogovori i memorandum koji su potpisani i koji se ocekuju da se 

potpisu sa raznim medjunarodnim organizacijama i donatorima, UNDP, Helvetas, is l.Mi smo 

mogli da ova sredstva presumerimo i npr.direktorijatu Poljoprivrede i ostalima ali se ti 

memorandum potpisuju od strane predsednika opstine. Kod kulture 30.000 eura, je predvidjeno 

subvenionisanje sportskih klubova, pelivane i jedna manja suma za podrsuku omladinskih 
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aktivnosti. Kod vodovoda se vidi da imamo jednu veliku sumu, mi smo duzni da i ovu kategoriju 

pokrijemo, jer ako pocnu radovi a mi nemamo obezbedjena sredstva onda ce nam uzeti sredstva 

iz drugih kodova te ce mozda debalansirati budzet. Kod ekproprijacije ovo je suma obezbedjena 

za sudske odluke, moze se desiti a ove godine smo imali srecu sto je privatni izvrsioc uzeo od 

nas samo 6.000 eura, uporedu sa drugim opstinama gde se desavaa da se budzeti paralizuju, sa 

po cak 300.000 eura. Ova je suma koja nam je garant da ako se desi neka odluka od suda da se 

ova kod iskoristi za uplatu te sume. Ostale sume su na osnovu dogovora, i na sonovu da 

predsednik moze privlaciti donatore preko kategorije sufinansiranje sa donatorima, ako se slazete 

iz ove kategorije mozemo odvojiti jednu sumu od 10.000 eura za kontejnere. Kod Belobrada, 

treba da se ispravi i napise regulacije sanitarnih cvorova Sezair Suroi, suma ostaje ista. Kod 

tehnoloske opreme predvidjeno je snabdevanje skola laptopovima, projektorima, fotokopir 

masina za administarciju i skupstinu, i ostala suma se moze izmeniti kod kategorija renoviranje 

skole u selo Brod, tu se moze izmeniti i da deo sredstava ide za most u Krusevu.  

g.Samidin Xheladini – Mi imamo zakonsku obavezu da prenesemo ova sredstva, bilo bi dobro da 

dobro isplaniratie sredstva za trošenje kako nam se ne bi dešavala havarija  kao što nam se 

dešavalo sa nekim projektima. Pominje se u mom selu projekat koji je neuspešno do kraja 

nerealizovan i u vezi kojeg smo imali i troškove privatnog izvršioca u visini od 60.000 EUR. 

Izgrađeni su potporni zidovi možda na lokacijama na kojima nije bilo potrebno. Glavni problem 

je možda što vode ili reke na tom delu gde se taj projekat realizovao nisu regulisane kako 

treba. Takođe bih dao i jednu preporuku za izvršnu vlast mislim da je krajnje vreme da započnete 

sa aplikacijom penala ili kazni prema onim izvođačima radova koji su neodgovorni i koji 

nesavesno i neprofesionalno izvršavaju realizaciju projekata. 

g.Hajrudin Hodza - Povodom tačke 13 u vezi sredstava koje trebamo prebaciti iz projekta 

renoviranje osnovne škole u selo Brod, slažem se da jedan deo tih sredstava od 5.000 EUR se 

prebaci za ovu namenu kako bi se taj most završio. Ali imam obavezu da obavestim skupštinu da 

se u Restelici, to jest građani ovog sela sami rade vodovod, projekat koji košta 70.000 eura. Oni 

su se složili i rade bez ikakve naše pomoći. Ja sam im objasnio da mi u opštini nemamo dovoljno 

sredstava da im pomognemo, imamo 20000 EUR za rekonstrukciji starog vodovoda, Ali što je 

žao, već nekoliko godina pričamo kako se u Restelici desila katastrofa i odneti su bazeni, ni 

direktor za vanredne situacije nije dao predlog da se te kaptaže saniraju. I dan-danas se po ovom 

pitanju ćuti. Opštine dala 60 hiljada eura saniranje tog dela ali su ljudi bez kaptaže i bez vode. Ja 

bih ovih 10.000 EUR predložio, 5.000 EUR za most od 10.000 EUR za rekonstrukciju ili 

izgradnju ove kaptaže koju i dan danas ne koriste. Na taj način bih ublažiili  muke ovim 

građanima koji sami rade. 

g.Naser Myrtezani -  Imajući u vidu da je pomenuto da tacka Eventualno se neće razmatrati, 

koristim priliku da podnesem jedan zahtev predsedniku opštine. Put Zapluzje-Lez-Prizren, znate 

da tamo postoje dve velike rupe koje su otvorena na tom putu, bilo bi dobro zaista da razmišljate, 

jer stanje nije veoma dobro na tom putu, da ne bi došlo do situacije da neko upadne u te rupe, 

zahtevam da se ove dve rupe na ovoj putnoj destinaciji saniraju. 
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g.Shaban Shabani -  Poštovani delegati, na samom početku direktor finansija je dao objašnjenje 

na koji način bi se trebalo izvršiti prenos nepotrošenih sredstava iz 2017 i 18 godine u 2019 

godini. Prvi predlog za izmenu ove odluke jeste selo Belobrad u vezi sanitarnih čvorova, i drugi 

predlog umesto 15.000 EUR namenjenih za selo Brod, da 5.000 EUR odu u selo Kruševu a 

10.000 eura u selo Zlipotok.  

g.Betim Merdiu -  Prelazimo na glasanje u vezi ove tačke dnevnog reda. Koji je za usvajanje 

odluke o prenosu neutrošenih sredstava? Za -14, protiv -1, uzdržan -0. Ovim glasanjem 

zaključujem da se usvaja odluka o prenosu ne potrošenih sredstava iz 2017 i 18 godine u 2019 

godini. 

Peta tacka dnevnog reda 

g.Betim Meridiu -  U okviru ove tačke dnevnog reda imamo: Razmatranje i usvajanje P/Odluke o 

razmeni nepokretnosti opstinske imovine u vlasnistvu vlasnika za izgradnju skole u selo Bucje. 

g.Shaban Shabani -  Poštovani delegati, predlog kojeg dana razmatramo kao što ste i u tekstu 

videli, osnovu ovaj predlog odluka ima na osnovu zakona pomenutih u samoj odluci, tiče se o 

razmeni nepokretnosti između opštine Dragaš i privatnog lica gospodina Beriša , razmena ove 

nepokretnosti je iz razloga što nemamo adekvatno mesto za izgradnju osnovne škole u ovom 

selu. Kao što ste takođe upoznati stanje osnovne škole u selu nije dobro, objekat škole je u 

veoma lošem stanju. Obostrano rešenje i na obostrano zadovoljstvo se izvršava ovaj proces 

zamene opštinske nepokretnosti za nepokretnosti privatnog lica. Pre donošenja u stvari 

definitivne odluke formiraće se nadležna komisija od strane ministarstva koja će izvršiti procenu 

nepokretnosti koje je predmet razmene. Izvršene su sve potrebne verifikacije stanja na 

parcelama. Nakon završetka svih ovih procedura ostaje za obaveza nadležnih opštinskih organa 

da obezbedi sredstva za izgradnju nove škole na novoj parceli.  

g.Laurat Krasniqi -  Nakon izlaganja predsednika opštine i ne prisustvo vlasnika parcele me nosi 

u pravcu sumnje, jer se može desiti da vlasnik parcele promeni mišljenje, tako da mi kao delegati 

skupštine možemo doći u nelagodno poziciju. Ne znam koliko je opravdano da mi kao delegati 

skupštine glasamo i donesemo odluku u vezi imovine privatnog lica koje nije prisutno danas 

ovde. Zaista je ovo pitanje problematično. 

g.Refik Latifi -  Poštovani prisutni, moj govor se tiče pete tačke dnevnog reda u vezi razmene 

nepokretne imovine opštine Dragaš. I ja sam načelno za predlog odluke o izmeni opštinske 

imovine sa imovinom fizičkog lica. Jer će ova razmena i ovaj proces služiti celokupnom interesu 

opštine, međutim moja diskusija se tiče zakonskih osnova ove predlog odluke. Ja mislim da 

zakonska osnova ove predlog odluke nije u harmoniji sa zakonima niti je dovoljno odgovara 

predlog odluci. Kada ovo kažem imam moja objašnjenja koja ću dati u nastavku. Član 6 Paragraf 

3 zakona 04/L-144, na osnovu kojeg ste se zasniva ali nema nikakve veze sa predlog odlukom 

koje je data u dnevnom redu. Već je taj zakon u okviru pitanja koja se tiče udavanje opštinske 

imovine na dugoročnu korišćenje. Pitanje koje će biti na dnevnom redu razmatranja u sledećoj 
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tački dnevnog reda. Član 13 zakona jasno objašnjava ovo pitanje. Pročitaću član 11 koji 

eksplicitno govori o razmeni nepokretne imovine opštine sa fizičkim ili pravnim licima. Paragraf 

jedan kaže: opština ima pravo da izvrši razmenu svoje nepokretne imovine sa fizičkim i pravnim 

licem u slučaju kada jedna takva razmena je potrebna za obezbeđivanje zemljišta za korišćenje 

za javni interes. Odluka o inicijacije razmene sa fizičkim i pravnim licem se treba zasnivati 

napred uslovima kao što su: razmena se mora inicirati od strane opštine samo a ne od privatnog 

vlasnika, razmena imovine se uzima u obzir samo za javni interes i ako se potreba za ovakvom 

izmenom opravda razvojnim planom opštine, ako analiza vlasništva opštine da zaključam da 

opština ne poseduje drugo prikladno zemljište za tu namenu, ako kapitalna finansija za izgradnju 

predviđenog objekta na tom zemljištu je već obezbeđena. Predsednik opštine predlaže skupštini 

opštine razmenu opštinske imovine sa pravnim ili fizičkim licem. Sve ono što želim da kažem 

jeste da zakonska osnova gde se kaže član 6 Paragraf tri mislim da bude to jest treba da bude 

član 11. Da se izmene znači ove zakonske predispozicije. I ovo sam izneo iz razloga da kasnije 

ne bi dobili primedbe ili nakon usvajanja odluka se naša odluka zbog ovih zakonskih 

predispozicija ospori. Moja elaboracija je samo zbog korekcije stavova. 

g.Zinaida Elmazi - Juče na komitetu za politiku i finansije smo rapravljali ovo pitanje, ja nisam 

protiv za opciju da se izgradi nova škola u selo Bučje, ali sam dala jedan predlog i 

predsedavajućem i predsedniku. U ovom zahtevu, prvenstveno meni ovaj zahtev deluje 

neozbiljno. Odakle da mi znamo da li je vlasnik ove parcele u potpunosti saglasan, u ovom 

smislu, ova osoba Veseli Ibiši da se izvrši trampa između opštinske imovine i njegove imovine. 

Zašto u ovom zahtevu nam niste dostavili njegovu saglasnost pa da mi danas možemo jasno da 

podržimo ovaj predlog. Ipak je u pitanju zemljište i ja danas ne bi rizikovala i podizala ruku za 

nešto što nam nije u potpunosti jasno. U materijalu nemamo niti kopiju lične lične, niti 

saglasnost vlasnika. Opekla sam se iz razloga što smo mali milion puta glasali u vezi ovakvih i 

sličnih odluka i nikad zauzvrat nismo dobijali nikakve izmene koje smo glasali u toku tih 

procesa. Dosta je kolega ovde starijih, glasamo za puno stvari sa izmenama a nikad te izmene, 

nikada nismo dobili u konačnu formu, onako kako smo mi izglasali određenu odluku u konačnoj 

formi. Ja ovaj predlog neću podržati danas, jer nemamo saglasnost vlasnika, ako nije hitno 

možemo da ostavimo ovo pitanje do sledeće skupštine. 

g.Velid Hadzisin – I ja se slažem da se ovaj zahtev treba podržati, jer nema većeg interesa od 

interesa izgradnje jedne škole. Bez obzira gde se ta škola gradi, nama je drago i raduje me barem 

što je gospodin vlasnik parcele deklarativno izrazio spremnost da se na njegovoj parceli izvrši 

zamena za opštinsku parcelu. Nadam se da to neće biti samo deklarativno i da će se to 

upotpuniti, bilo je slučaja da smo svi mi svedoci da se dosta odluka ovde donelo a nije bilo 

mogućnost da se te odluke primene, pa su stavljanje van snage. To ništa nije sporno. Kako mogu 

primetiti za izgradnju škole je potrebno 718 m kvadratnih za koje će kasnije adekvatna komisija 

izvršiti procenu njegove imovine i procenu opštinske imovine, nadam se da komisija neće oštetiti 

niti vlasnika imovine niti će oštetiti opštinu, u svakom slučaju trebali bi smo podržati ovaj zahtev 

jer se radi o zajedničkom interesu u ovom smislu ili u ovom slučaju izgradnju škole. 
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g.Samidin Xheladini -  I mi smo takođe za izglasavanje ove odluke, ali prvenstveno se trebaju 

konsultovati relevantni faktori povodom ovog pitanja, jedan od tih faktora jeste i pravni 

službenik opštine, da ne budemo došli ili načini nekakav pogrešan korak da zaista se treba uzeti 

u obzir izlaganje delegata što se tiče pravnih dispozicija ove predlog odluke. 

g.Nexhat Isufi - Zahtev direktorata obrazovanja je za izgradnju jedne škole, nemamo dovoljno 

mesta gde bi se ova škola mogla izgraditi, oni su podneli zahtev predsedniku opštine, predsednik 

opštine povodom toga je potegao inicijativu za razmenu opštinske imovine sa fizičkim licem i 

sada ako je u ovom programu ili u ovom predlogu greška u zakonskim dispozicijama i 

određivanju članova treba da se to ispravi. Opština ima potrebu za jednom novom školom. Da li 

je sada problem to što vlasnik ove nepokretne imovine sa kojom opština želi da izvrši zamenu 

imovine, da li je problem što osoba nije prisutna ovde. Ja mislim da to nije problem, jer skupština 

donosi odluku nakon davanja njegove saglasnosti i po tom pitanju je ovaj proces trebao se 

privesti kraju. 

g.Zaim Hajradini -  Drago mi je što smo došli do ove tačke dnevnog reda i do ove inicijative o 

izgradnju nove škole. Faktički, izgleda da smo na pragu jednog pozitivnog rešenja oko jedne 

škole koja je zaista u ovom selu dotrajala i stara. Ovim nam se pruža mogućnost da stvorimo 

bolje uslove ovoj deci. Zamolio bih da akteri koji imaju mogućnost da daju doprinos u rešavanju 

ovakvih pitanja ili imovinsko-pravnih sporova da daju svoj doprinos. Svako stvaranje 

mogućnosti za škole da samostalno deluju je pozitivna stvar. Slažem se sa prethodnicima da ako 

ima grešaka u određivanju zakonskih dispozicija ili članova da se to ispravi. Takođe bi želeo da 

kažem da prilikom procene zemljišta, zatražio bih i očekujem da komisija koja će vršiti procenu 

zemljišta ne ošteti vlasnika ove parcele koji je izrazio spremnost da izvrši izmenu ili promenu 

iste. Parcele kao što vidite nisu u ciframa i veličini iste tako da ne želim da ni jedna strana bude 

oštećena tokom ovog procesa. 

g.Shaban Shabani -  Zahvaljujem na postavljenim pitanjima, kao što znate vlasnik parcele je dao 

usmenu saglasnost, ali kako god bilo nakon usvajanja ove odluke i pre slanja ove odluke 

ministarstvo Lokalne samouprave na procenu zakonitosti možemo priključiti i pisanu izjavu 

vlasnika parcele da je saglasan o ovoj razmeni. Takođe ću još jednom pomenuti vlasnik je 

prihvatio ovaj proces kao prihvatljiv i svesne toga da će komisija biti formirana od strane 

ministarstva te se nadamo da ta ista komisija neće oštetiti niti jednu stranu u procesu. 

g.Betim Meridu -  Prelazimo na glasanje. Koje za? Za -14, protiv -0, uzdržan -1. 

 

Sesta tacka dnevnog reda 

g.Betim Meridu -  Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda a ona glasi Razmatranje i usvajanje 

predloga odluke o davanju na dugoročno korišćenje opštinske parcele date u materijalu u 
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katastarskoj zoni sela Restelica. Reč dajem predsedniku opštine za objašnjenje ove predlog 

odluke. 

g.Shaban Shabani -  Poštovani delegati, ova predlog odluka je ustvari jedan od predloga za 

realizaciju opštinskog razvojnog Plana za podsticaj investicija u poljoprivredi na teritoriji naše 

opštine. Normalno da ste svi vi upoznati daje opština posedovala puno više nepokretne imovine 

od imovine koja se danas pominje u ovoj predlog odluci i da ima veliku želju da se to vlasništvo 

opštinskih parcela ponovo vrati u vlasništvu opštine kako bi smo izašli u susret našim 

poljoprivrednicima i podstakli ovu glavno granu razvoja naše opštine. Međutim, kao što ste 

upoznati, osim za ovu parcelu koju danas imamo na dnevnom redu, sve druge parcele su u okviru 

sudskog spora između opštine Dragaš i Kosovske agencije za privatizaciju. U vezi ove parcele 

imamo potpuno pravo da ovu parcelu dajemo na dugoročno korišćenje. Cilj je dobar. Ovaj 

proces će ići preko procesa javne licitacije u okviru koga će učestvovati sve nadležne kancelarije 

i procedura ce teci po pravilima na snazi. 

g.Redzep Kamberi – Na početku da budem jasan, ja ću podržati ovu inicijativu, podržaću je iz 

razloga što nas je direktor urbanizma juče na komitetu detaljno obavestio o stanju stvari, 

odnosno da je ovo jedina parcela koju opština može izdati stočarima na korišćenje i da su svi 

drugi delovi naših planina pod zabranom, kao što je i predsednikom pomenuo u sporu sa 

agencijom za privatizaciju. Podržacu ovu odluku iz razloga takođe što je navedeno da će se 

vlasnik isključivo baviti poljoprivredom a i potpredsednik za zajednice je dao garancije da će to 

tako biti. Podržacu je iz jednog drugog razloga, zato što je podnosilac zahteva povratnik koji želi 

da investira u našu opštinu. Kada smo kod povratnika, ja bih pošto nemamo tačku eventualno 

iskoristio priliku da pitam predsednika opštine, kako je moguće da se na mestu službenika 

kancelarije za povratak primi osoba koja ima stalno prebivalište u Prizrenu, i ako se zna da to 

mesto pripada nevecinjskoj zajednici u ovom slučaju goranskoj zajednici. Mi znamo da je na 

konkursu bilo prijavljeno više kandidata, visoko obrazovnih kandidata, iz Vranište, iz Rapce, iz 

Kruševa, i da svi oni nisu prošli a da je primljena osoba sa stalnim boravkom u Prizrenu, između 

ovih kandidata je bilo i kandidata ženskog pola, a umesto njih primljena je osoba sa 

prebivalištem u Prizrenu, verovatno je ova osoba bila na birou u Prizrenu i da li smo mi toliko 

bogata opština da uvozimo radnu snagu iz druge opštine. U našoj opštini ima dovoljno stručnog 

kadra za to radno mesto. Ovi ljudi koji su odbijeni a objektivno je jedan od njih trebao da prođe, 

nemaju drugog izbora već da ako se na ovakav način prima službenik za poziciju kancelarija za 

zajednice i povratak, ovakvi kandidati nemaju drugog izbora osim da odu u inostranstvu i 

migriraju ili da odu u Prizren i tamo traže posao.  

g.Hajrudin Hodza – Na samom početku kažem da ću podržati ovu odluku, svi već znamo ime i 

prezime podnosilaca zahteva za ovu odluku, znači da se ova odluka treba dati na 99 godina, ja 

sam iz sela Restelice međutim, vlasnik to jest u dokumentima piše Zagradska Hoca. Ja ne znam 

gde se nalazi to mesto i da li je to neka greška, mi znamo da u Restelici svako mesto ima svoje 

ime i znamo gde se ta parcela nalazi. Takođe ovde stoji nekategorisani putevi ja ne znam gde je 

to, ono što me raduje jeste što se pojavila osoba koja želi da investira A svi drugi privrednici ne 
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investiraju u našu opštini, a kada se zna da dosta ljudi napuštaju ovo mesto a ova osoba hoće da 

investira u poljoprivredi, samo ove nejasnoće trebamo otkloniti ili barem da se razjasni usmeno. 

g.Zinaida Elmazi – Prvo cu postaviti jedno pitanje za koje tražim od predsednika opštine da 

dobijem odgovor odmah. Pošto ovde stoji da ovo zemljište ide na apliciranje, bukvalno to je kao 

tender, da li mogu da apliciraju i stočari iz drugih opština ili samo naši stočari iz naše opštine? 

Pošto smo dobili odgovor da mogu svi, onda ja imam jedno izlaganje. Mi smo ovde da 

poštujemo zakon, i da radimo i donosimo odluke na osnovu zakona, prosto me čudi zašto nam 

uvek bacate vruć krompir, kada ovo kažem mislim na to zašto nam uopšte dolazi ovakav zahtev 

kada mi kao skupština nismo nadležni da razmatramo ovakve zahteve. Po ovom zahtevu 

navedena je površina koja je u drugoj zoni nacionalnog parka, ja bih zamolila predsednika da ako 

je već dobio odgovor od Nacionalnog parka vezano za hidrocentralu u Brodu da nam tu odluku 

na neki način dostavi. Zašto sada imamo potrebu da ulazimo u tuđe komponente, mi ovde 

predstavljamo zakonito vlast a spremni smo kršiti zakon. Nacionalni park je nadležan za 

upravljanje teritorije koja je u njihovom nadležnosti, mislim da ovo treba da ide na adresu 

Nacionalnog parka i nema potrebe da mi danas ovo razmatramo i donosimo odluku. 

g.Velid Hadzisin –   Ovaj zahtev je opravdan iz više razloga. Prvi razlog je taj koji smo naveli u 

našem razvojnom planu opštine Dragaš da je glavni stub razvoja opštine Dragaš poljoprivreda i 

stočarstvo. Prisustvo stočara u Nacionalnom parku može samo da ulepša Nacionalni Park. A ne 

da ga ugrozi. Drugo, ja se nadam da je sva procedura iz direktorata uredno urađena, mi ne znamo 

tačno u kojim parcelama se radi, imamo skicu ispred nas koja je na neki način uopštena. Ja lično 

se nisam mogao snaći sa ovim koordinatama, međutim hoću da kažem da ulaganje u stočarstvu 

je prioritet, kako za mene, tako i za moj politički subjekat a i za čitavu skupštinu, jer je to ono što 

smo naveli u razvojnom planu opštine. Međutim rok na koji se ograničava ovaj predlog odluke 

predsednika jeste 99 godine, mislim da je to mnogo imajući u vidu da se potrebe razvojnog Plana 

menjaju, svremena na vreme verovatno će stočari imati neke promene u svojim planovima. Tako 

da bi možda trebalo da ograničeno na maksimalno kratkoročno korišćenje ili na nekih 30 do 40 

godina, koliko se ova skupština dogovori. Mislim da je previše na 99 godina. Jer ne znamo koji 

će sve planovi doći na dnevnom redu za tu zonu. U ostalom podržavam predlog odluke 

predsednika i smatram da su stočari zadnja karika koja će se otkinuti pre totalne migracije našeg 

stanovništva iz regiona Gore. 

g.Shaban Shabani - Kao što je pomenuto u izlaganju delegata pre mene što mogu i ja lično da 

potvrdim jeste da je pomenuta parcela u vlasništvu opštine Dragaš, dok je takođe ta ista parcela u 

okviru granica Nacionalnog parka što znači da način Menadziranja i delovanja u okviru 

Nacionalnog parka pada na obavezu direktorata Nacionalnog parka. Znači mi sa ovom odlukom 

samo želimo da pomognemo ovom sektoru, u ovom slučaju poljoprivrede da podstaknemo isti 

kako bi se ovaj sektor razvijao. Uslovi i načini na kojima će oni delovati će određivati direktorat 

Nacionalnog parka. Kao što ste videli u materijalu stoji davanje na dugoročno korišćenje 

opštinske imovine u dužini od 99 godina, što znači da je ovo samo predlog ne mora da znači da 
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mora da bude 99 godina veće predlozi mogu biti na davanje na 50 na 40 godina kako god ova 

skupština odluči. 

g.Betim Merdiu -  Imamo predlog da se ova odluka o graniči na 40 godina, onda ćemo odmah 

preći na glasanje Ko je za da se ova odluka ograniči na 40 godina? Koji je za?. Za -11, protiv -3, 

uzdržan -3. Ovim glasanjem se usvaja predlog odluke o davanju na dugoročno korišćenje 

opštinske imovine. 

g.Hatidža Šeh - Nije nam bilo jasno,  sada smo glasali samo za davanje na korišćenje u smislu 

koliko godina. A sada bi trebali ponovo da glasamo o celokupnoj odluci. 

g.Betim Merdiu -  Ko je za da se ova odluka od 40 godina usvoji? Koji je za?. Za -13, protiv -1, 

uzdržan -3. Ovim glasanjem se usvaja predlog odluke o davanju na dugoročno korišćenje 

opštinske imovine. Ako nema drugih izlaganja, ovim zavrsavamo danasnje zasedanje skupstine. 

Hvala vam. 

  

Priprema:          Predsedavajuci: 

Stručna služba SO Dragaš       Betim Merdiu 

 


